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Искат 5% от БВП за образование
В платформата на “БСП за България” се настоява за повече

средства в сектора. Социалистите искат един учебник по всеки
предмет и безплатни градини за всички деца.

България свободата на слово-
то е толкова свободна, че труд-
но се сравнява с други държави!
С тези думи Бойко Борисов от-
говори на журналист във Виена,
дръзнал да го пита нещо.

Този път е прав, дявол да го
вземе!

Ситуацията у нас трудно се
сравнява с други държави. Къде
ти тук да питат Светиня му, а и
той не слиза от джипката, че да
бъде питан.

Само в нашата държава ми-
нистър-председателят може да
каже “проста кърджалийска...”
на председателя на Народното
събрание.

Само тук премиер може да
нарече президента “тъпанар” и
да обясни на заместника си, че
“на прост човек к*р се набива...”

Само по тия ширини проку-
ратурата може да си позволи да
разпространява записи по време
на разследване, да “осъжда”, да
организира показни акции, а на-
чалникът й да казва на другия
Началник: “Абе, аз обичам да се
пра’им на луд, ама вие, господин
премиер, май се праи’те много
успешно. Не, бе, викам, брат,
прост съм и ми е лесно.”

Само в България министър-
председателят може да каже, че
ще “размаже физиономията” на
някой бизнесмен.

Само тук “доктори” всеки ден
страхуват народа.

НЯКОЛКО ÄÓÌÈ
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Ина МИХАЙЛОВА

Какви ги вършеха
в югославска
Македония Стр. 10

Байдън

смята

Путин

за убиец

Правителството
е отказало ваксини

България е отказала вак-
сини срещу КОВИД-19, за-
това част от полагащите й се
количества били преразпре-
делени към други държави.

Макар и сега в ЕС водеща
при разпределението да е
пропорционалността на насе-

лението, то е съобразно за-
явените от всяка страна ко-
личества за различните видо-
ве. Точно този факт обаче
властта премълчава. Смята
се, че България е отказала
РНК ваксини. Навярно това
е причината правителството

Борисов внезапно поиска бързи компенсации
от ЕС, без да обясни хаоса с имунизацията

да поиска парламентът по
спешност, при изпуснати
срокове, да гласува купува-
нето на друг препарат.

Бойко Борисов вече на-
стоява страната ни, заедно с
няколко членки на ЕС, да
бъде веднага компенсирана

“на база човек от население-
то и с осигурени допълнител-
ни дози”. Освен това той
иска компенсационният ме-
ханизъм да бъде решен пре-
ди заседанието на Европей-
ския съвет идната седмица.

ƒ”Ã¿ œ–»«Œ¬¿¬¿: ¡⁄ƒ≈“≈ Œ“√Œ¬Œ–Õ»!

В последния ден от тридневните парламентарни избори в Нидерландия жителка на град Ос пуска бюлетина
направо от колата си в избирателна секция, създадена специално за гласоподаватели зад волана.
Вотът в Страната на лалетата продължи три дни, за да се осигури физическата дистанция при гласуването

Румен Георгиев:
Българската
земя може и трябва
да ни храни

Омбудсманът:
Върнете парите
за сгрешените
винетки
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СНИМКА БГНЕС

Заплатите
в Гърция -
три пъти по-високи
от българските
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Кьовеши не приема
хората на Иван Гешев
Работна група на Европейската прокуратура също ще излезе
със становище за седемте проблемни български кандидатури

Въпреки уверенията на Прокурор-
ската колегия във ВСС, че няма про-
блем за седемте български кандидатури
за сътрудници на Лаура Кьовеши, кои-
то тя отхвърли на първо четене,
въпросът продължава да е висящ. На
онлайн среща ВСС се опита да преодо-
лее резервите на европейския главен
прокурор за номинациите си. От общо-
то прессъобщение на двете страни оба-
че става ясно, че работна група от Ев-
ропейската прокуратура ще излезе със
становище за проблемните кандидати.

Процедурата е напреднала, но без
да са преодолени възраженията на Кьо-
веши. Според правилата, които Евро-
прокуратурата гласува миналия ноем-
ври, когато допълнителната информа-
ция не удовлетворява европейския гла-
вен прокурор, се формира работна гру-
па, която иска още сведения или може
да покани спорните кандидати на ин-
тервю, преди да представи мотивира-
ното си становище на Кьовеши. След
това европейският главен прокурор
решава какво да предложи на Колегиу-

ма на Европрокуратурата - да назначи
или отхвърли номинираните.

На онлайн срещата освен Кьовеши
са се включили двамата й заместници
Данило Чекарели и Андрес Ритер, как-
то и българският представител в Евро-
пейската прокуратура Теодора Георги-
ева. “Членовете на Прокурорската ко-
легия разясниха, че посочените канди-
дати напълно отговарят на кумулатив-
ните изисквания и са направили всичко
възможно, за да не съществуват дис-
криминационни критерии за участие в

процедурата. Коментирани бяха и осо-
беностите на българската съдебна сис-
тема и по-специално специфичната
роля и правомощия на следователите,
както и разделението на компетенции-
те между районните и окръжните про-
куратури”, гласи лаконичното прес-
съобщение. В него се допълва, че Кьо-
веши е поела ангажимент предоставе-
ните документи да бъдат “внимателно
и обективно разгледани”. Работната
група ще проверява биографията на кан-
дидатите, актуална кадрова справка за
тях, служебна бележка, удостоверява-
ща дали притежават необходимия стаж,
дали владеят английски, мотивационни-
те им писма и други документи по
преценка на кандидатите.

В началото на март “Юроактив”
разкри, че 7 от 10-те български канди-
дати, предложени за европейски деле-
гирани прокурори, не са одобрени.
Оказа се, че Кьовеши ги смята за недо-
статъчно квалифицирани и подготвени.
Седмица по-късно  Прокурорската ко-
легия на ВСС обяви, че изпраща
допълнителна информация, която оба-
че била конфиденциална. Според Иван
Гешев проблем нямало, процедурата не
била приключила, а кандидатите отго-
варят на изискванията.

Поредно свлачище затвори пътя през Искърското
дефиле. Голямо количество скална маса се е струпало
върху настилката в района на гара Лакатник и блокира
движението по пътя Своге-Ребърково. Трафикът на
тежкотоварните автомобили е пренасочен по обход-
ния маршрут Враца-Мездра-Ботевград-София и обрат-
но, а камионите до 12 т преминават по пътя Лакатник-
Мездра и обратно, информира Агенция “Пътна ин-
фраструктура” (АПИ). Тежка техника разчистваше
платното. Стана ясно, че в района има и две по-малки
срутища на скална маса и пръст върху пътя.

В края на януари отново имаше огромно срутване
на скали върху платното в Искърското дефиле в рай-
она на село Елисейна, разчистването отне седмица. От
началото на годината станаха множество свлачища
върху новопостроени и ремонтирани пътища, в които
бяха вложени десетки милиони, включително и за
подпорни стени. Емблематично за калпавото пътно
строителство при ГЕРБ бе огромното срутище по пътя
за Рилския манастир, което унищожи току-що откри-
тото от Бойко Борисов подпорно съоръжение и затво-
ри за месец движението. Премиер, министри и шефове
на АПИ обаче продължават да се оправдават с приро-
дата. Предизборно Борисов се похвали на заседанието
на кабинета вчера, че се отпускат още над 5 млн. лв.
за покриване на щети от бедствия в 7 общини.

Поредно свлачище
затрупа пътя в
Искърското дефиле

Валежи и ураганен вятър причиниха бедствия
Обилните дъждове

причиниха наводнения
във Врачанско, а ураган-
ните ветрове на много
места в страната изкоре-
ниха дър-вета. Река заля
мост и временно блокира
достъпа до няколко къщи
във врачанското село Чи-
рен. Мазетата и дворове-
те на много от къщите са
под вода, съобщи БНТ. В

Северозападна България
имаше и ураганен вятър,
който на места достигна до
80 км/ч. Няма сигнали за
разрушени сгради и пада-
щи покриви, нито за дома-
кинства, останали без ток.

Вследствие на ураган-
ния вятър огромно дърво
падна върху автомобил в
центъра на Кюстендил и
нанесе щети на паркирана

в близост кола. Инци-
дентът е станал близо до
общинската поликлиника,
но също се е разминал без
човешки жертви.

Обилният снеговалеж
блокира за часове движе-
нието през прохода “Шип-
ка”. На места снежната
покривка достигна 20 см.
Тежкият сняг пречупи
дървета и клони, които

също затрудниха движе-
нието, обясниха от Обла-
стното пътно управление
в Габрово. Заради снеж-
ната покривка за кратко бе
непроходим пътят между
Габрово и Трявна.

Силен снеговалеж и
вятър затвориха времен-
но пътя от кв. “Драга-
левци” до хижа “Алеко”
на Витоша.

Най-старият действащ храм
по Южното Черноморие се руши

Най-старият действащ храм по
Южното Черноморие се руши. Ця-
лата сграда на храма “Преображе-
ние Господне” е в пукнатини, а ол-
тарът и ценните икони се нуждаят
от спешна реставрация. Църквата в
Поморие е и част от културното
наследство, но е на път да се срути.
Тя е осветена през 1765 г. по време-
то на митрополит Ананий, а според
запазени исторически източници

храмът е изграден върху светилище
или ранно християнска базилика. В
него се съхраняват ценни образци
на иконографското изкуство от 15
до 19 век.  В подписка до Минис-
терството на културата, общината,
Общинския съвет и Светия синод
жителите на Поморие призовават за
спасяването на храма. Близо 500
души са подкрепили инициативата.

Първите пукнатини по фасадата

на сградата започнали да се появя-
ват преди година, а според жители-
те на Поморие причината е ерозия
на брега. Свещеникът отец Яни раз-
каза, че сградата е в тежко състоя-
ние, а слягане на почвата причиня-
вало нови пукнатини. През май се
очаква да започнат археологически
разкопки в двора на храма. Надеж-
дите на местните са с това да започ-
не и реставрацията.

Екокриза застрашава
общини по поречието
на Места

Екологична криза застра-
шава няколко общини по по-
речието на река Места и ней-
ните притоци в общините
Якоруда, Белица и Разлог. За
това сигнализираха жители на
районите, които са свидетели
на редовното образуване на
незаконни сметища. Боклуци-
те са довлечени от реки, из-
лезли от коритата си след
обилни дъждове. Често мест-
ните власти са безсилни сами
да се справят с проблема.

Една от най-потресаващите
гледки е по пътя, свързващ Ве-
линград през Юндола с Якору-
да, Белица и Разлог. Освен по-
знатите битови отпадъци,
гуми, мебели, има и животин-
ски, а дърветата и храстите са
отрупани с други боклуци.

Илиян Бучков, който е
рейнджър в Националния парк
“Рила”, природозащитник и
общественик, разказва, че куп-
чините битови отпадъци са ос-
новно от селата, но някои се
изхвърлят и от минаващи коли.
Всички боклуци, които носят
Места и притоците й, се съби-
рат в землището на разложко-
то село Елешница.

Заради това, че е допуснала
нерегламентирани сметища,
преди дни община Якоруда
беше санкционирана от екоин-
спекцията. Кметът на съседна-
та община Белица Радослав
Ревански призна, че не е по
силите на местната власт да се
справи с проблема, и поиска да
се обмисли създаването на еко-
полиция на национално ниво.

СНИМКА БГНЕС

Лек автомобил “Рено” катастрофира в Кресненското
дефиле. За щастие инцидентът се размина без жертви
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Христо Проданов,
водач на листата на БСП

в 23 МИР в София

На 18.03.2021 г.
обичният ни баща и дядо

ЛАКО ПАВЛОВ
ЛАКОВ

навършва 98 години!

Пожелаваме му здраве,
семейно щастие и спокойни старини!

„Нека радост топли твоите очи!
Нека щастие огрява пътя ти с лъчи!
 Здравето да ти е спътник всеки ден,

 желаем ти да срещаш 100 години своя
Рожден ден!”

С обич: от цялото семейство!

Повишаването на
средствата за образование
до минимум 5% от БВП е
един от акцентите в пре-
дизборната програма на
БСП. Кандидатът за наро-
ден представител в Стара
Загора Иван Кръстев,
бивш зам.-министър по об-
разованието, припомни,
че социалистите продъл-
жават да настояват за
всички българчета да
бъдат осигурени безплат-
ни детски градини и ясли.
Той посочи, че България
отделя за образование едва
3,9% от БВП при средно
4,7% за ЕС - само три
държави от Евросъюза ин-
вестират по-малко от нас
в тази сфера.

Премахването на мо-

Необходима е финансова
децентрализация, трябва да
бъдат развързани ръцете на
общините, за да бъдат макси-
мално полезни на своите граж-
дани. Тази теза застъпи в Русе
водачът на листата на “БСП за
България” Крум Зарков. Спо-
ред него вътрешната миграция
може да бъде смекчена до из-
вестна степен, ако хората зна-
ят, че част от данъците, които
плащат, служат за града, в кой-
то живеят и за промяната на
цялостната среда. “Позицио-

След като варненските социали-
сти се възмутиха от Костадин Анге-
лов, който се възползва от минис-
терския си пост в предизборната
кампания, за подобен казус сигнали-
зират кандидат-депутатите на БСП
от Пловдив и областта. Социалис-
тите твърдят, че областният управи-
тел Дани Каназирева се възползва
от поста, докато е водач на листа на
ГЕРБ за 17 МИР. Според тях, макар
и в отпуск, тя си позволява неедно-
кратно и напълно умишлено да се
възползва от държавната позиция,
за да ползва медийно отразяване и
да налага обществено влияние. Няма
никаква причина насред предизбор-
на кампания и в режим на отпуск за

БСП настоява поне 5% от
БВП да отиват за образование

Финансовата децентрализация
ще помогне на общините

МОН трябва да изготви един учебник по всеки предмет, категорични са социалистите

дела “парите следват уче-
ника” и изравняване на
материалните условия
във всички детски гради-
ни и училища, като бъде
осигурена образователна
среда, отговаряща на
всички съвременни изиск-
вания, са част от другите
акценти в предизборния
план на “БСП за Бълга-
рия”. Документът пре-
движда прекратяване на
подмяната на българска-
та култура и история и
засилване на възпитател-
ната функция на учили-
щето и детската градина
в дух на традиционните
национални ценности.
Задължителното въвеж-
дане на един учебник по
предмет, който да бъде

изготвен от Министерст-
вото на образованието и
науката, също е записано
в програмата.

Държавата трябва да
съсредоточи усилията си
към по-съществено нама-
ляване на преждевремен-
но напусналите училище
деца, категоричен е
Кръстев. Той припомни,
че през 2019 г. 13,9% от
децата са напуснали учи-
лище, а българските уче-
ници постигат все по-сла-
би резултати в междуна-
родното изследване PISA
- 30% от деветокласници-
те не достигат и минимал-
ното второ ниво и по
трите предмета, което ги
прави функционално не-
грамотни. “Наложената

от ГЕРБ пълна либерали-
зация по отношение на
учебниците води до опи-
ти да бъдат налагани тези
и идеологии, които са от-
кровено погрешни, анти-
научни или в разрез с цен-
ностите и морала на
българското общество.
Най-фрапантните опити
касаят учебните програ-
ми по български език и
литература и по история,
които са в основата на из-
граждането на национал-
ното самосъзнание и са-
мочувствие на децата”,
заяви кандидатът за наро-
ден представител.

Липсата на мотивация
за учене е основната при-
чина за лошите резултати
на учениците, коментира

Александър Грозданов,
кандидат за народен пред-
ставител от “БСП за
България” в столичния 24
МИР. Според него три са
важните въпроси, за да се
преборим с проблема с
мотивацията - какво, кога
и как се учи. Той отбеля-
за, че необходимостта от
разбираем език също не е
за пренебрегване, защото
тя е сред основните фак-

тори, които демотивират
учениците. За да има по-
качествено обучение в еле-
ктронна среда, трябва да
има единна национална
образователна платформа,
смята Грозданов. Той
обясни, че БСП пледира
държавата да предоставя
безплатни технически
средства на учениците,
така както им предоставя
безплатни учебници.

Сезират ЦИК, че районната комисия
покровителства Дани Каназирева

участие в нея Каназирева угодно да
се активира и да се явява я на здрав-
ни събития и казуси, я да се
превъплъщава в инспектор на пътни
ремонти, възмущават се от БСП.

Различни политически формации
са подали до РИК няколко жалби
срещу Каназирева заради злоупотре-
ба с публичния ресурс на държавна-
та власт. БСП обвинява Областната
изборна администрация, че адвокат-
ства на гербаджийската кандидатка.
“РИК унизи себе си с конфузно
преправяни решения, които са пуб-
лично достояние. РИК в Пловдив
област трябва публично да обясни
как в разстояние на броени часове
веднъж вижда основание в жалба

срещу възползването на г-жа Кана-
зирева от служебно положение, а
малко по-късно решението е смене-
но и това възползване вече отпада
от становището. Втора такава жал-
ба чака разглеждане”, заявяват со-
циалистите. Те очакват ЦИК да се
произнесе по решенията на район-
ната комисия. “Това е тежко ком-
прометиране на почтеността и без-
пристрастността на изборната ад-
министрация и силен сигнал, че квот-
ното преимущество в състава на
районните избирателни комисии от
ГЕРБ превръща членовете им в па-
зачи на партийните интереси на уп-
равляващата партия ГЕРБ”, катего-
рични са от БСП.

Всеки от 16-те кандидати за народни представители от “БСП за България”
в Хасково засади розов храст. Акцията символизира надеждата, настъпващата
пролет и вярата в честността и прозрачността на предстоящите парламентарни
избори. “В нашата предизборна платформа ясно сме поставили акцент върху
зелените градове и сгради, опазването на околната среда и развитието на зелени
политики. Плакатите и билбордовете ще бъдат свалени след края на кампанията,
но посаденото от нас ще остане”, заяви водачът на листата Велизар Енчев

нирането на управлението
много по-близо при граждани-
те за град като Русе с неговия
потенциал ще има ключово
значение. Това е точната про-
тивоположност на модела на
управление, когато един човек
под някакви форми раздава
пари на общини, на които
реши. Трябва да се борим об-
щините да намерят своята сво-
бода на действие, за да могат
хората да избират кметовете и
да съдят за техните действия”,
категоричен е социалистът.
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България отказала ваксини
Властта още мълчи за недостига на препарати, Борисов иска бързи компенсации от ЕС

МОН пак се изложи със
спешна анкета в училищата

Спешната помощ в София
отново е под силен натиск

Министерството на образо-
ванието пак се изложи със спеш-
на анкета, която бе пратена до
училищата от регионалното уп-
равление по образованието в
София във вторник с искане да
се получат отговори до вчера
сутринта. Този път целта беше
да се проучат нагласите на ро-
дителите за прекратяването на
присъствения образователен
процес за учениците от 1 до 4
клас. Те имаха възможност да
отговорят дали подкрепят или
не намерението или да посочат
друга възможност. Експресната
анкета предизвика отново смут
и дискусии сред родителското

съсловие. Оказа се, че не всички
родители са уведомени и са я
получили, а други недоумяват за
смисъла на поредното допитва-
не и то в спешен порядък. По-
следната подобна инициатива бе
преди месец, когато майките и
бащите отново трябваше да от-
говорят за няколко часа как са
настроени към евентуално из-
следване на децата им с анти-
генни тестове. Проучването
също предизвика бурна реакция,
а смисълът от него остана не-
ясен. Този път целта на анкета-
та е още по-объркваща за роди-
телите, тъй като независимо от
резултатите, решенията за мер-
ките в столицата вече бяха обя-
вени от властите.

Коментар на стр. 9

Деси ВЕЛЕВА
Само за седмица Спешната

помощ в София е обслужила
1482 души с КОВИД-19, като
129 от обажданията са били
за деца, съобщи говорителят
на столичния център Катя
Сунгарска. Над 30% от легла-
та в педиатрията на УМБАЛ
“СВ. Анна” са заети от мал-
чугани със заразата, но и в
останалите столични болници
не са малко.

Все повече медици конста-
тират, че вирусът се подмла-
дява. В София работят около
25-30, понякога до 35 спешни
екипа, но се оказва, че и това
е малко. За 24-часово дежур-
ство сега има 470-500 повик-
вания, поне 50 са за хора с
КОВИД-19, които остават за
лечение у дома, а други 30-40

души се хоспитализират,
обясни д-р Нина Ръсина, на-
чалник “Медицински дейнос-
ти” в ЦСМП в София. “Здрав-
ната система, въпреки че до
този момент устоя, е на ръба
на възможностите си. Моля
ви, пощадете ни”, призова
Сунгарска.

Директорът на столичната
РЗИ не смята, че е необходи-
мо налагането на вечерен час
в София.

Не е изключено цялата
страна да е в карантина от
идната седмица поне за 14
дни, стана ясно след заседа-
ние на директори на болници,
РЗИ и главния държавен здра-
вен инспектор доц. Ангел
Кунчев късно във вторник.

По-рано той коментира,

че е настъпил моментът за
решителни действия. Окон-
чателното решение за затя-
гане на мерките ще стане
ясно днес. Според Сдруже-
нието на заведенията в
България и Българската асо-
циация на заведенията, за да
има резултат от двуседмич-
ни мерки, цялата страна
трябва да влезе в тотален
локдаун, да се затворят дори
институции.

От двете сдружения смя-
тат, че пълно затваряне на
държавата за 2 седмици може
да спаси служителите им, но
се заканиха, ако само заведе-
нията бъдат затворени, да из-
лязат на масов протест за ос-
тавката на членовете на На-
ционалния оперативен щаб.

България е отказала ваксини сре-
щу КОВИД-19, твърдят западни ме-
дии. Все още водещ е принципът на
пропорционално на населението раз-
пределение на ваксините, но било съо-
бразно заявките на всяка страна за
различните видове ваксини. Страни-
те, които са заявили ваксини от даде-
на фирма, която не изпълнява
задълженията си, не получават коли-
чеството, което са заявили, коменти-
ра директорът на Института по ико-
номика и международни отношения
Любомир Кючуков по БНР. Според
него предварително определените
ваксини са преразпределени на други
държави, а някои държави са си дого-
ворили допълнителни дози. “В офици-
ално нидерландско заявление се
твърди, че една страна членка се отка-
зала от заявените количества, които
впоследствие били преразпределени в

останалите страни. В западноевропей-
ски медии се появиха твърдения, че
тази страна е България. И естествено
правителството дължи на български-
те граждани информация по въпро-
са”, заяви дипломатът.

По-рано и депутатът от БСП проф.
Георги Михайлов заяви, че България е
отказала една от ваксините и после се
наложило парламентът по спешност,
при изпуснати срокове, да гласува
купуването на препарата на “Джонсън
и Джонсън” чрез кралство Швеция.

“Според коментари в Нидерландия
и Германия България се отказала от
модерните иРНК ваксини, защото са й
се сторили много скъпи, а и изисквали
специални хладилници за охлаждане.
От Брюксел премълчават, че най-
скъпите ваксини, особено тази на
“Пфайзер-БиоНТех”, са почти не-
достъпни за по-бедните държави.

Потвърждава се, че България не е по-
искала да вземе определеното й коли-
чество от ваксината на “Пфайзер-Би-
оНТех”. Макар че 18 евро не е чак
толкова скъпо и за България”, комен-
тира в социалните мрежи и друг дип-
ломат - Симеон Николов.

Властта все още не дава ясно обяс-
нение защо у нас има недостиг на вак-
сини, а имунизациите с най-масовия
препарат все още не са възстановени.

Да бъдем компенсирани веднага за
ваксините настоя премиерът Бойко
Борисов на видеоконферентна среща с
председателя на Европейския съвет
Шарл Мишел, на която участвали и
лидерите на Австрия, Словения, Че-
хия, Хърватия. Борисов иска разпре-
делението да е “на база човек от насе-
лението и с осигурените допълнител-
ни дози да бъдат компенсирани тези
десетина държави, които разполагат с

по-малко количества ваксини”. От пра-
вителствената пресслужба съобщиха,
че премиерът иска  компенсационният
механизъм да бъде решен преди засе-
данието на Европейския съвет в Брюк-
сел идната седмица. Досега и той, и
здравният министър обясняваха, че
количествата се разпределят пропор-
ционално на населението.

Очевидно Борисов не казва цялата
истина за решенията, които са взети
на европейско ниво, и доколко са за-
щитени българските интереси, комен-
тира депутатът от БСП Николай Цон-
ков. “Очевидно Борисов се присъеди-
ни към позицията на Австрия и други-
те европейски държави, за да оправдае
провала си. Защо не го направи по-
рано? Очевиден е фактът, че това е
дилетантски опит да се отвлече внима-
нието на българските граждани”, кате-
горичен е Цонков.

210 000 ученици ще
учат как да работят
с е-платформи

210 000 ученици от
уязвими групи, които из-
питват затруднения при
онлайн обучението, ще
бъдат обучени през след-
ващите три години да ра-
ботят в електронна среда
с различни платформи.
Това ще стане по евро-
проект “Равен достъп до
училищното образование
в условията на кризи”,
финансиран със 109 млн.
лв. по оперативна програ-
ма “Наука и образова-
ние”. Целта му е да не се
допуска прекъсване на
образователния процес в
условия на криза и да се
ограничи отпадането на
децата при обучение от
разстояние. По проекта
ще бъдат закупени 80 000
таблети и лаптопи. По
данни на МОН около
10% от учениците или 60
000 деца у нас изпитват

подобни трудности в но-
вата обстановка.

По друг европроект -
“Подкрепа за приобщава-
що образование”, страна-
та ще получи 31 млн. лв.
през следващите три годи-
ни. Целта му е да се
насърчат и развият деца
със специални образова-
телни потребности, с хро-
нични заболявания, в риск
и с изявени дарби. Чрез
проучване МОН е опреде-
лило 222 детски градини и
432 училища, които ще
бъдат включени в проекта.

Очаква се 4859 специ-
алисти да бъдат обучени
за предоставяне на
допълнителна подкрепа,
която следва да получат
7700 деца с хронични за-
болявания, в риск и с изя-
вени дарби, както и 4100
деца със специални по-
требности.

СНИМКА “ЗЕТРА НОВИНИТЕ”

Заради спирането на репетициите и изявите в читалищните клубове, клубовете за народни
хора и други самодейни организации за любителско изкуство в Ловеч излязоха на протест
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Министерството на регио-
налното развитие и благоуст-
ройството и Агенция “Пътна
инфраструктура” да върнат
неоснователно платените суми
за грешно въведени данни при
купуването на електронни ви-
нетки. За това призова омбуд-
сманът Диана Ковачева по по-
вод приетата от парламента
промяна в Закона за пътищата,
с която вече се разрeшават ко-
рекции в заявленията за заку-
пуване на винетки. Поправката
все още не е влязла в сила, за-
щото не е обнародвана в
“Държавен вестник”. Преди
изборите и дни преди парла-
ментът да се разпусне депута-
ти от ГЕРБ набързо вкараха
поправка в Закона за пътищата,
която да позволи неволните
грешки да бъдат коригирани и
да не изгарят парите на гражда-
ни и фирми.

“С промяната, приета в За-
кона за пътищата на 5 март
2021 г., Народното събрание
преурежда публично-правните
отношения в тази област, но не

“С даването на конце-
сия на печелившото лети-
ще София българската
държава се отказа от над
половин милиард лева.
Тези пари са инвестирани
в реконструкция на Терми-
нал 1, изграждане на нова
писта, както и нов терми-
нал 2 -  210 млн. евро, фи-
нансирани от Европейска-
та банка за възстановява-
не и развитие, Кувейтския
фонд за икономическо раз-
витие, програмите на ЕС
ИСПА и ФАР, както и от
държавния бюджет на
България. Само за строе-
жа на пистата от Кувейт-
ския консорциум бяха по-
харчени 62,6 млн. долара,
а допълнително летище Со-
фия бе осъдено да плати
неустойки още 37 млн. до-
лара”. Това е написал в
писмо до транспортния
министър Росен Желязков

Регистрациите на нови автомобили в
България се свиват през февруари с 16,5% -
от 1988 превозни средства преди година до
1660 автомобила. През първите два месеца
на годината регистрациите у нас отчитат спад
от 20,6% до 3429 броя спрямо 4318 броя
преди година, става ясно от данни на Асоци-
ацията на европейските автомобилни произ-
водители.

Регистрациите на нови леки коли в Евро-
пейския съюз през миналия месец намаляват с
19,3%, отчитайки най-мрачния февруари от
2013 г. на фона на националните блокади, на-
сочени срещу разпространението на корона-
вируса. В Германия регистрациите се свиват с
19%, в Италия - с 12,3 на сто, във Франция -
с 20,9 на сто и в Испания - с 38,4%. Най-
голямо понижение отчита Португалия - 59%,
докато ръстове отбелязват Швеция и Ирлан-
дия - съответно от 5,3% и 4,9 на сто. В Нор-
вегия има увеличение с 3,3 на сто.

В периода януари-февруари общите реги-
страции на нови автомобили в ЕС остават с
21,7% по-ниски спрямо същото време през
2020 г.

Предоговаряне на креди-
ти с по-дълъг гратисен пе-
риод и предоставяне на за-
еми за подготовка на лет-
ния сезон са сред основни-
те искания на туристичес-
кия бизнес. Това стана ясно
след среща на министъра на

Предоговаряне на кредити и заеми искат от туризма
туризма Марияна Николова
с Българската хотелиерска
и ресторантьорска асоциа-
ция и Българската банка за
развитие. Целта на разгово-
рите бе да се обсъдят вари-
анти за подпомагане на биз-
неса и получаване на кре-

дитиране за фирмите, заети
в туристическия бранш.

Асоциацията на банките
в България е изпратила пи-
смо до Министерството на
туризма, в което посочва,
че финансовите институ-
ции могат да предоставят

облекчения на кредитопо-
лучателите по обслужване-
то на техните заеми до 31
декември 2021 г. чрез от-
срочване на задължения за
не повече от 9 месеца. Спо-
ред асоциацията не съще-
ствуват пречки за индиви-

дуално предоговаряне на
кредити на клиенти от ту-
ристическия сектор, като
се търсят индивидуални ре-
шения между банката и кли-
ента за преодоляване на не-
благоприятните ефекти от
пандемията.

ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ:

От действията на властта губим 150 млн. лв.

Георги Свиленски

Продажбите
на нови коли
се свиват с 16,5%

Георги Свиленски по по-
вод концесиите на летища-
та София, Варна и Бургас,
както и скандалното раз-
срочване на такстите на
концесионера “Соф
кънект”, свързан с базира-
ния в Париж фонд “Мири-
диам” и австрийската
“Щрабаг”.

В писмото си Свилен-
ски изтъква, че буди недо-
умение фактът, че при из-

бора на победител са со-
чили, че кандидатът е поел
ангажимента да не вдига
таксите през първите 10 г.,
а изведнъж през есента на
миналата година държав-
ното все още летище е
вдигнало драстично такси-
те. “Само 3 дни преди това
- на 27.10.20 г., концесио-
нерът внася предложение
първите 10 г. да не плаща
такси. Така на практика от
една страна му осигурява-
те приходи, а от друга го
освобождавате от такси.
Още по-страшно е, че тези
приходи са за сметка на
туристическия сектор, за-
щото на всички е ясно, че
вдигането на летищните
такси ще се отрази, като
намалее пътникопотокът и
най-вече потокът от тури-
сти към България”, подчер-
тава Свиленски.

Защо след като прогно-

зата на повечето анализа-
тори сочи, че кризата сред
авиооператорите ще при-
ключи през 2022 г., с леко-
та разсрочихте концесион-
ните плащания на летище
София за 10 години, а на
летищата Варна и Бургас
с по една година, пита
Свиленски. Той изтъква
още, че бъдещите вземания
се оценяват по нетна на-
стояща стойност. В случая
с концесията на летище
София - плащания в раз-
мер на 24,5 млн. евро еже-
годно за 35 години, нетна-
та настояща стойност по
думите му е 425,67 млн
евро. При прехвърляне на
концесионната такса за
първите 10 г. в последни-
те 10, нетната настояща
стойност е 275,09 - или
щетата за българската
държава е над 150 млн.
евро.

ОМБУДСМАНЪТ:

Върнете на хората парите
за сгрешените винетки
Грешките са 26 хиляди, а неоснователно прибраната сума може да стигне 2,5 млн. лв.

урежда последиците от тях. Т.е.
не посочва ред, по който всич-
ки граждани със сгрешени ви-
нетки, включително и тези, чи-
ито стикери са изтекли, да
потърсят правата си”, посочва
Ковачева.

Омбудсманът настоява да
бъдат възстановени сумите на
гражданите със сгрешени елек-
тронни винетки назад във вре-
мето -  още от 1 януари 2019 г.,
когато те бяха въведени. В про-
тивен случай е налице неосно-
вателно обогатяване. “Ако
гражданите потърсят правата
си по исков ред, пътната аген-
ция може да бъде осъдена ос-
вен да възстанови недължимо
платените суми и да заплати
съдебните разноски, което ще
натовари бюджета на държава-
та”, казва омбудсманът.

Ковачева препоръчва АПИ
да оповести публично на сайта
си информацията за промените
в Закона за пътищата и възмож-
ността за възстановяване на
сумите на всички засегнати
лица, така че те да могат да се

възползват от нея.
“АПИ изчаква обнародва-

нето на законовата промяна в
“Държавен вестник”, преди да
започне разяснителна кампания
как ще се правят корекциите в
сгрешените заявления за заку-
пуване на е-винетки”, са отго-
ворили от ведомството пред
БТВ.  Оттам не посочват каква
е сумата, платена от граждани

и фирми за е-винетки, които са
станали невалидни заради греш-
но попълнени данни. Посочва
се само, че през 2019 г. броят
на сгрешените винетки е 17 000,
а през 2020 г. е 9500, т.е. за
двете години - 26 500. Ако всич-
ки те са със срок на валидност
една година, то сумата, която
би трябвало да се върне на
гражданите, е над 2,5 млн. лв.

Според АПИ процентът на не-
валидните винетки е минимален
на фона на всички продадени.

Според законовите поправ-
ки валидността на коригирана-
та винетка ще е като на сгреше-
ната. Винетка с изтекъл срок
няма да се поправя. Ако сгре-
шена винетка отговоря на
съществуващ автомобил, тя не
може да бъде поправена.
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Õ‡ 18 Ï‡Ú 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò ÒÚÓËÚÂÎÌÓ ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË Ì‡ ÛÎ.
ìœËËÌÒÍË ÔÓıÓ‰î, Ê.Í. ì¡ÓÓ‚Óî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 00:00 ‰Ó 06:00 ˜‡Ò‡
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û: ·ÛÎ. ì¡˙Î„‡Ëˇî, ÛÎ. ìœËËÌÒÍË
ÔÓıÓ‰î, ÛÎ. ì√ÂÌ. —ÚÂÙ‡Ì “Ó¯Â‚î, ÛÎ. ìœËÓ‰‡î, ÛÎ. ì—ÓÎÛÌî Ë ÛÎ. ìÀ‡‰Ó„‡î; ·ÛÎ. ì¡˙Î„‡Ëˇî
(˜ÂÚÌË ÌÓÏÂ‡), ÓÚ ÛÎ. ìœËËÌÒÍË ÔÓıÓ‰î ‰Ó ·ÛÎ. ì√ÓˆÂ ƒÂÎ˜Â‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â
ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì–Ó‰ÓÔÒÍË ËÁ‚Óî, Ì‡
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì¡ÓÓ‚Óî, Ë ÛÎ. ìœËËÌÒÍË ÔÓıÓ‰î, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ìœÓ‰ÛÂ‚Óî.

Õ‡ 18 Ï‡Ú 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ Ì‡ ÛÎ.
ì«ÂÎÂÌ‡ ÎË‚‡‰‡î, ÊÍ. ìŒ‚˜‡ ÍÛÔÂÎî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 21:30 ˜‡Ò‡
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ìÀÂÚÓ‚Ë˘Ì‡î Ë ÛÎ. ì«ÂÎÂÌ‡
ÎË‚‡‰‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â
ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ìÀÂÚÓ‚Ë˘Ì‡î, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ
Ò ÛÎ. ì ÓÒÚÛî.

Õ‡ 18 Ï‡Ú 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÂÌ Í‡Ì Ì‡ ÛÎ. 503, Í‚.
ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 17:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. 514, ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë —Ô‡ÒÓ‚î, ÛÎ. ìÃËÏË ¡‡ÎÍ‡ÌÒÍ‡î
Ë ÛÎ. 503.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â
ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. 503, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. 506.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ
Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ
ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË
ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
- http://www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË
ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ
‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú
ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ
·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

                                      ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

ì—Œ‘»…— ¿ ¬Œƒ¿î ¬–≈Ã≈ÕÕŒ
Ÿ≈ œ–≈ ⁄—Õ≈ ¬ŒƒŒ—Õ¿¡ƒfl¬¿Õ≈“Œ

¬ Õfl Œ» ◊¿—“» Õ¿ —“ŒÀ»÷¿“¿

Средната заплата в
Гърция е близо три пъти по-
висока от тази в България,
показват данни на Евростат
за 2018 г. Съседите са полу-
чавали средно около 1200
евро на месец, докато у нас
средната заплата е била 442
евро. Брутните месечни до-
ходи се различават значител-
но в страните членки на ЕС.
През 2018 г. средното възна-
граждение за труд варира от
4057 евро на месец в Дания
до 442 евро в България.

Заплатите в България са
най-ниските в ЕС. Те са над
осем пъти по-ниски от възна-
гражденията в Люксембург и
близо седем пъти по-малки от
тези в Белгия. Цените на сто-
ките и услугите също се раз-
личават в отделните страни

от Евросъюза. Затова, ако
сравним заплатите според
покупателната им способ-
ност, се оказва, че стан-

дартът на живот в България
е около два пъти по-нисък от
средния за ЕС.

Най-близо до средното

ниво в ЕС живеят хората в
Австрия и Финландия, показ-
ват данните на Евростат.
Най-добре са в Люксембург,
където жизненият стандарт е
с една трета по-висок от
средния за ЕС. Това означа-
ва, че хората в Люксембург
могат да си позволят не само
по-нови коли, но и да ходят
по-често на театър, на почив-
ка, да ядат по-качествена
храна и да плащат за по-доб-
ро здравеопазване.

В топ три на страните от
ЕС с най-висок жизнен стан-
дарт влизат и Дания и Герма-
ния, където покупателната
способност на заплатите е с
16-17% по-висока от средно-
то ниво. В Германия стан-
дартът на живот е над два пъти
и половина по-висок от нашия.

Най-близо до България са
Литва, Португалия и Слова-
кия, където жизненият стан-
дарт на хората е с 21-25% по-
висок от нашия. Със заплати-
те в Латвия и Унгария хората
могат да си купят с 30% пове-
че неща от нас. Следващата
група страни са Чехия, Хърва-
тия и Естония, където поку-
пателната способност на за-
платите е с над 40% по-висо-
ка от тази на нашите възнаг-
раждения. И румънците живе-
ят по-добре от нас. НА север
от р. Дунав покупателната
способност е по-висока. В
дъното, освен България с 442
евро и Румъния със 700 евро
на месец, са  Унгария с 801
евро и Литва с 809 евро.

Коментар на стр. 9

Заплатите в Гърция - три пъти
по-високи от българските
Стандартът на живот у нас е наполовина по-нисък от средноевропейския

Над 13 000 души са
подали предварително
попълнени данъчни декла-
рации за 24 часа, съоб-
щиха от Националната
агенция за приходите. От
началото на данъчната
кампания 61 000 гражда-
ни са декларирали дохо-
дите си пред НАП, като
още 67 000 преглеждат и
редактират данните в
предварително попълне-
ните формуляри, за да ги
изпратят в агенцията.
Средното време за
попълване на деклараци-
ята е под 10 минути, като
потребителите споделят,
че новият формуляр е по-
удобен и подаването му
изисква значително по-
кратко време.

БДЖ въвежда нов на-
ционален информационен
телефон с номер 02/931
11 11, който ще замени
0700 10 200, информират
от превозвача. По този
начин клиентите на желе-
зопътния оператор ще
могат да получават навре-
менна информация за раз-
писания на влаковете,
цени на билети и др., а
също така ще могат да по-
дават сигнали за забеля-

зани нередности, без да
бъдат таксувани допълни-
телно, както беше на до-
сегашния телефон на ин-
формационния център.
Разговорът с оператор на
националния информаци-
онен телефон 02/931 11
11 е на цената на градски
разговор. Телефонът е
достъпен и извън терито-
рията на България с код
+3592 931 11 11.

Целта на новия теле-

фон е да осигури повече
възможности за получава-
не на информация от кли-
ентите, след като вече са
създадени варианти и за
дигитализиране на услу-
гата и възможност за
проверка на разписание-
то и движението на вла-
ковете в реално време
чрез функцията Радар на
следния линк: https://
radar.bdz.bg/bg, съобщиха
от компанията.

БДЖ пуска нов национален
информационен телефон

Потребителите, които
имат персонален иденти-
фикационен код (ПИК)
или квалифициран елек-
тронен подпис (КЕП),
вече имат достъп до пред-
варително попълнената
данъчна декларация,
достъпна в портала за е-
услуги на НАП. Преди да
потвърдят попълнената
декларация, е необходимо
потребителите да я пре-
гледат внимателно, да я
допълнят или коригират,
съветват от НАП.

Срокът за подаването
на декларацията е 5 май
2021 г., като отстъпката
от 5% от данъка за довна-
сяне може да се ползва
при деклариране по елек-
тронен път и плащане до

края на март, припомнят
от приходната агенция.
Условие за отстъпката и
за ползването на данъчно
облекчение е лицето да
няма неплатени публични
задължения. Отстъпката
не може да надвишава
размера от 500 лв. Досе-
га близо две трети от
всички декларации за до-
ходите са подадени по
електронен път, като се
очаква съотношението да
се запази до края на
данъчната кампания. Хар-
тиени формуляри има във
всеки офис на приходна-
та агенция и те могат да
бъдат ползвани от хора-
та, които нямат електро-
нен подпис или ПИК,
допълват от НАП.

Банкоматите изчезват
в малките селища

Все повече малки населени места в
България остават без директен бърз
достъп до пари в брой. Това показва про-
учване на международната финансова
компания “Euronet”. Според него се на-
блюдава тенденция клоновете на банките
в отдалечени райони да затварят, а бан-
коматите да се премахват, което създава
редица проблеми за местните жители. Те
често са принудени да пътуват десетки
километри до съседния град, за да се
сдобият с кеш. Без достъп до пари в брой
са най-вече райони с население предим-
но от възрастни хора, които изпитват
най-големи затруднения с придвижване-
то до друго населено място и в същото
време не знаят как да използват онлайн
банкиране и дигитални услуги.

Проучването на “Euronet” показва, че

за по-малко от 2 години без банкомати са
останали редица села, сред които Круп-
ник, Долно Осеново и Гърмен в област
Благоевград, Семерджиево, Пиргово и
Базън в област Русе, Горица и Каблешко-
во в област Бургас и други. Сред водещи-
те причини за деинсталирането на ATM
устройства обикновено са високите раз-
ходи за поддръжката им и стратегията на
банките все по-активно да дигитализират
повечето си услуги. Тенденцията за от-
тегляне на банките от отдалечени райони
и закриването на банкомати тревожи
както жителите, така и местната власт.
Парите в брой остават основно разпла-
щателно средство, като повече от 80% от
плащанията у нас са кешови. Този про-
цент е дори още по-висок извън големите
градове.

Над 13 000 души подадоха
данъчни декларации за ден
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Жители на Тел Авив гледат карикатурна статуя на израелския премиер Бенямин Нетаняху, която е поставена
на столичния площад “Хабима”. На 23 март израелците ще избират парламент, а срещу премиера
са повдигнати обвинения за корупция и срещу него се води съдебен процес. Той обаче отказва да подаде
оставка, което бе повод за продължилите няколко месеца протести срещу него и партията му “Ликуд”

Този път заради намеса в последните
избори, Байдън нарочи Путин за убиец

САЩ гласят нови
санкции срещу Русия

СНИМКА БГНЕС

Служители на испанския
Червен кръст оказват
помощ на африканско дете
в пристанището Аргинегин,
Канарските острови. На около
12 км от архипелага испанската
брегова охрана спря неголяма
лодка с 52-а мигранти от Сахара

Москва заплаши
Туитър с блокиране

Солени глоби за поругалите
националния ни флаг

Подпалвачите на българ-
ското знаме по време на кар-
навал в македонския град Вев-
чани ще трябва да платят со-
лени глоби за своята по-
стъпка, съобщава БГНЕС.
Прокуратурата в Струга е
внесла предложение за изда-
ване на наказателна заповед
за трите лица, отговорни за
вандалския акт. Според пред-
ложенията, на единия от
подсъдимите трябва да бъде
наложена глоба от 7000 евро,
докато на останалите двама
обвиняеми тя трябва да бъде
по 5000 евро всяка.

На карнавал по повод ре-
лигиозния празник Свети Ва-

силий в село Вевчани бе изго-
рено българското знаме, като
случилото се предизвика ост-
ри реакции от македонското
и българското МВнР. Според
прокуратурата подсъдимите
публично са изложили на по-
дигравка знамето на България.
Един от тях е подпалил зна-
мето, а другите двама са вдиг-
нали и развели горящия флаг.

Междувременно на пре-
сконференция в Скопие пре-
миерът Зоран Заев изрази
надежда, че решение на ис-
торическия спор със страна-
та ни може да бъде намере-
но преди юни, съобщи “Сло-
боден печат”.

Руските власти обявиха
днес, че дават един месец на
американската социална мре-
жа Туитър да премахне “не-
законното съдържание” от
платформата си под заплаха
да бъде блокирана в страна-
та, предаде БТА. Русия от-
прави първото предупрежде-
ние миналата седмица, като
“забави” работата на мрежа-
та, която обвинява, че не е
премахнала съдържание, под-
тикващо непълнолетни към
самоубийство, съдържащо
детска порнография или ин-
формация за употребата на
наркотици.

Руските власти обвиняват

по-конкретно американската
компания, че не е отговорила
на искания за премахване на
около 3100 публикации. “Ту-
итър не отговори адекватно
на исканията ни и, ако неща-
та продължават така, след ме-
сец ще бъде блокиран”, заяви
днес за агенция “Интерфакс”
Вадим Суботин, заместник-
директор на руския контро-
лен орган за съдържанието в
интернет “Роскомнадзор”.

От Туитър отхвърлиха
обвиненията и заявиха, че са
“много обезпокоени” от
“опитите за блокиране и за-
душаване на обществената
комуникация в интернет”.

Разузнаването на САЩ обвини Ру-
сия, че се е намесила в президентските
избори  срещу избрания Джо Байдън,
който по този повод заяви, че Русия ще
си плати и дори набеди Путин за убиец.

Руските власти са разрешили и
извършили “операции за очерняне на
кандидатурата на президента Байдън и
Демократическата партия, както и да
подкрепят бившия президент (Доналд)
Тръмп, подкопавайки общественото до-
верие в изборния процес и изостряйки
социално-политическо разделение в
САЩ”, се казва в доклад на Националния
съвет на разузнаването на САЩ. От до-
кумента е оповестена само деклафицира-
ната му версия. В него се посочва, че
Кремъл е “контролирал дейността на
украинския законодател Андрей Деркач,
който е изиграл видна роля в дейността

на Русия за влияние върху изборите. В
доклада се твърди, че Деркач “имал връзки
с руските чиновници, а също с руските
спецслужби”, уточни ТАСС. “За разлика
от 2016 г., ние не регистрирахме преки
акции на Русия в киберпространството,
за да получи достъп до инфраструктура-
та за провеждане на избори”, отбелязват
още авторите на доклада. В тази връзка
във Вашингтон бе съобщено, че следва-
щата седмица ще бъдат огласени нови
санкции срещу Русия.

Докладът бе и една от темите в ин-
тервюто на телевизия Ей Би Си с амери-
канския президент. Журналистът се по-
заинтересувал оза мнението на Байдън:
“Той (Путин - ред) ще плати цена. Ние
проведохме дълъг разговор, аз го позна-
вам доста добре. В началото на разгово-
ра му казах: “Аз ви познавам, вие ме

познавате. Ако разбера, че това е стана-
ло, бъдете готови”.

Журналистът го попитал: “Вие по-
знавате Владимир Путин. Мислите ли,
че е убиец?”. “Ммм хмм, да”, отгово-
ри президентът.

“Днешното изявление на Байдън е
извън здравия разум. Така не може да се
държи ръководител на страна, която
претендира за ролята на носител на де-
мократични принципи и морал”, написа
в социалната мрежа Telegram-канал Вя-
чеслав Володин, председател на Държав-
ната дума. “Със своите изявление
Байдън оскърби гражданите на нашата
страна. Путин е наш президент, напад-
ките срещу него са нападки срещу наша-
та страна. Това е истерия на безсилие-
то”, написа още Володин.

“Не сме съгласни с изводите от този
доклад за нашата страна. Русия не се е
намесвала нито в предишните, нито в
споменатите в доклада избори през 2020
година”, заяви президентският говори-
тел Дмитрий Песков.

Хакери атакуваха
три клиники в Прага

Три пражки клиники в чешката
столица са станали обект на ки-
бератаки, съобщи в. “Людове нови-
ни”. Според вестника хакерите са
успели да проникнат в системите
за сигурност и да проникнат в
компютърната мрежа на болници-
те. Те успели да блокират елек-
тронната регистрация на пациен-
тите и корпоративните електрон-
ни системи. Освен болниците, чес-
ти обекти на хакерски атаки са
различни институции в страната.

Шойгу разтревожен от
терористи в Афганистан

Руският министър на отбрана-
та Сергей Шойгу заяви, че страна-
та му е разтревожена от
прехвърлянето на големи групи
терористи в Афганистан и други
страни. “Там вече се появи “Ис-
лямска държава” и ние наблюдава-
ме завръщането на онези, които
от Афганистан отидоха в Сирия,
а към тях се добавят и такива,
които от Сирия се прехвърлиха в
други държави”, заяви Шойгу в
интервю за казахстанската инфор-
мационна агенция Tengrinews (“Тен-
гринюз”).

Бившият френски
президент Саркози
отново на съд

Никола Саркози ще се изправи
отново пред съда днес, този път по
обвинение в незаконно финансиране
на предизборната си кампания през
2012 г. Делото се провежда три
седмици след произнасяне на осъди-
телната присъда за корупция и
злоупотреба със служебно положе-
ние. Ако бъде признат за виновен,
Саркози може да получи ефектив-
на присъда за срок до една година
и глоба до 3750 евро.

Екстремисти избиха
близо 60 души в Нигер

Мотоциклетисти атакуваха
цивилни, които са се връщали от
пазарен ден в нестабилния район
Тилабери в Нигер. Най-малко 58
души са убити. Нападателите опо-
жариха и хамбари. Все още никой
не е поел отговорност за клането,
макар че терористи от “Ислямска
държава в Голяма Сахара” дейст-
ват в същия регион. Жертвите са
се връщали по домовете си в поне-
делник от голям пазар за животни
по границата на Нигер с Мали.
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Служители изнасят тялото на една от осемте жертви от стрелбите в три салона за масажи
в Атланта, щата Джорджия. Ранени са двама души. След продължително преследване на 240 км
от града бе заловен 21-годишният извършител. Четири от убитите жени са от корейски произход.
Напоследък в САЩ се шири омраза към азиатците заради разпространението на КОВИД-19

Поне 149 души са
били убити в Миянма
след преврата на 1 фев-
руари, обяви служител
на ООН по правата на
човека, след като през
последните дни бяха
проведени масови по-
гребения на десетки за-
стреляни от силите за
сигурност.

74 протестиращи за-
гинаха в неделя, най-
кървавият ден от идва-
нето на хунтата. Пове-
чето жертви са от бед-
ния квартал Хлаинг Та-
риар в Янгон, където се
намират китайски ши-
вашки фабрики, част от
тях бяха съборени при

размириците.
В Янгон се прове-

доха масови погребе-
ния, като стотици опе-
чалени се събраха в
различни райони на
града, за да се сбогу-
ват с убитите.

Военните в Миянма
поеха контрол на 1 фе-
вруари, арестуваха  ли-
дерката на управлява-
щата партия УНацио-
нална лига за демокра-
цияФ Аун Сан Су Чжи
и президента Вин Мин,
обявявайки, че избори-
те са били фалшифици-
рани. В Миянма дейст-
ва военно положение за
срок от една година.

150 жертви на военната
хунта в Миянма

Ливанското правителство ще намали размера на
помощите за храна заради изчерпването на валутни-
те резерви, съобщи изпълняващият длъжността ми-
нистър на финансите Гази Вазни.

Бедните семейства ще получават занапред по-
малко от 100 долара месечно.

Финансовият министър съобщи, че в хазната са
останали $16 млрд., като досега помощите са стру-
вали на бюджета по $6 млрд. годишно.

786 000 ливанци са подпомагани от властите
заради ниски доходи.

Решението на правителството идва на фона на
подновените във вторник улични протести в Бейрут
след  поредния спад в обменния курс на национал-
ната валута - от 11 000 на 15 000 ливански лири за
долар. За две седмици националната валута се обез-
цени с 25%.

Протестиращите нападат магазините, пред бен-
зиностанциите се извиха опашки.

Партиите не успяха да се договорят за ново пра-
вителство, което да въведе антикризисни реформи.

Ливан намалява
субсидиите за храна

Унгарският премиерът Вик-
тор Орбан заяви, че Брюксел е
“объркал” снабдяването с вак-
сини, като добави, че Унгария
“щеше да има големи проблеми
в момента”, ако не беше поръ-
чала повече дози от Изтока.

В интервю за “Радио Ко-
шут” той обясни, че бавната
ваксинация в ЕС в сравнение с
Израел и Великобритания, е
“ясен знак, че нещо не е наред”
и че липсата на прозрачност за
условията на договорите с про-
изводителите прави позицията
на Брюксел лесно атакуема.

Орбан заяви, че нередовни-
те и непълни доставки на вак-
сините, договорени от Европей-
ската комисия, биха създали
проблеми в Унгария, ако тя не

Орбан обвини Брюксел
за хаоса с ваксините
Еврокомисията предложи цифрово удостоверение
за имунизирани, преболедували и тествани за КОВИД

беше поръчала 3,5 млн. дози от
Китай и Русия. Будапеща е
поръчала ваксини за 13 млн.
души от производителите, с
които ЕС има договори.

Унгарският премиер под-
крепи австрийския канцлер Се-
бастиан Курц и петте държави,
сред които и България, настоя-
ващи разпределението на вак-
сините да бъде дискутирано на
най-високо ниво. Той добави,
че макар държавите-членки да
са се съгласили пропорционал-
но да се разпределят ваксини-
те, това не е било така.

Над 3 млн. унгарци вече са
се регистрирали за ваксинира-
не, като приоритет ще бъде да-
ден на по-възрастните заради
риска от тежко протичане и

смърт.
Броят на инфекциите в стра-

ната се увеличава заради мута-
циите на коронавируса, но
здравната система разполага с
достатъчно легла и кислородни
апарати да устои на натиска.
Орбан съобщи, че Унгария ра-
боти по създаването на собст-
вена ваксина и догодина сама
ще може да задоволява потреб-
ностите си.

Около 4000 румънци, вак-
синирани с първата доза на вак-
сината, са се заразили с КО-
ВИД-19, съобщи представите-
лят на Румъния в Световната
здравна организация (СЗО)
Александру Рафила. 400-450
случая на заразени са устано-
вени при хора с поставени две

дози. Според Рафила данните
показват ефективността на вак-
сините, тъй като само  0,4% от
имунизираните с една доза и
0,08% от напълно ваксинира-
ните са се оказали уязвими
спрямо инфекцията.

До 15 март в Румъния са
ваксинирани 1,49 млн. души,
722 957 с две дози. Регистрира-
ни са общо 7324 странични
реакции при трите ваксини.
Румъния не спря ваксинацията
с “АстраЗенека”.

Европейската лекарствена
агенция потвърди във вторник,
че ползите от прилагането на
британско-шведската ваксина са
по-големи от рисковете от стра-
нични ефекти. Очаква се днес тя
да излезе с окончателно мнение
дали докладваните 30 случая на
тромбози след ваксинирането
имат връзка с препарата или
става дума за съвпадения.

Гърция обяви, че отлага раз-

хлабването на мерките заради
увеличения брой на инфектира-
ни. “Положението е като на
война”, каза главният лекар на
болницата “Генимата” в Ати-
на, цитиран от БНР. Не-
прекъснато пристигали тежко
болни, свободни места няма.

В същото време Европей-
ската комисия представи пред-
ложението си за въвеждане на
“цифрово зелено удостовере-
ние”. Председателката й Урсу-
ла фон дер Лайен заяви, че то
ще служи като доказателство
пред властите дали приносите-
лят е ваксиниран, преболедувал
е или има отрицателен тест за
КОВИД. Данните ще се при-
знават в страните ЕС и трябва
да позволи подновяване на дви-
жението и постепенно отваря-
не. Комисията ще създаде пор-
тал, където ще може да се про-
верява удостоверението от вла-
стите на други еврочленки.
Всяка държава ще определя
собствен режим за приносите-
лите на удостоверението що се
отнася до достъпа до услуги и
пътуването в друга държава от
Съюза. Удостоверенията ще се
издават на всички ваксинирани,
независимо дали им е поставе-
на разрешена в ЕС ваксина или
не. Видът й ще бъде изрично
упоменат в документа.
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ДЕН НА РАДИОТЕХНИЧЕСКИТЕ ВОЙСКИ В

БЪЛГАРИЯ. Празникът се отбе-
лязва за първи път през 1993 г. На
този ден през 1952 г. със заповед
108 на министъра на народната
отбрана се реорганизира същест-
вуващата тогава Служба за
въздушно предупреждение и се създава първата
в страната радиотехническа част.

1871 - ОБЯВЕНА E ПАРИЖКАТА КОМУНА.
Съществува до 28 май 1871 г.
под девиза “Хляб или куршум!”
Дните от 21 до 28 май са из-
вестни като “Кървавата сед-
мица”. При потушаването на
революцията загиват над 25
хиляди комунари, други 40 хиляди са изпратени
в затвора или на заточение в отвъдморските
колонии на Франция. Военните съдилища
продължават работата си до 1876 г.

1926 - РАЖДА СЕ ЙОВЧО КАРАИВАНОВ,
НАРОДЕН ПЕВЕЦ (УМИРА 1996 Г.). Един от най-
ярките представители на тра-
кийската народно-певческа
школа. В репертоара му са
“Когато бях овчарче”, “Дона на
порти седеше”, “Зажени се
Янка” и др. В родното му с.
Селиминово, Сливенско, се про-
вежда конкурс за млади изпълнители “С песните
на Йовчо Караиванов”.

1951 - В БЪЛГАРИЯ Е ВЪВЕДЕНА БЕЗПЛАТ-
НА МЕДИЦИНСКА ПОМОЩ. На тази дата вли-
за в сила Указът на Президи-
ума на НС. Безплатната
медицинска помощ се осъще-
ствява от държавните
здравни заведения и включва
всички амбулаторни, поли-
клинични и домашни прегледи, операции, манипу-
лации, изследвания, извършвани с диагностична,
лечебна и профилактична цел.

1965 - ЗА ПРЪВ ПЪТ ЧОВЕК ИЗЛИЗА В ОТ-
КРИТИЯ КОСМОС. Това
прави съветският космонавт
Алексей Леонов (на снимка-
та), а престоят му извън
кораба “Восход 2” е 12 мин.
и 9 сек. (по други данни - 23
мин. и 41 сек.). По време на излизането проявява
изключително мъжество, особено в извънредна-
та ситуация, когато надулият се космически ска-
фандър му пречи за безпрепятственото завръ-
щане в космическия кораб.

1980 - УМИРА ГРИГОР ВАЧКОВ, ТЕАТРАЛЕН
И ФИЛМОВ АКТЬОР (Р. 1932 Г.). Изключителна-
та си популярност дължи на
образа на Митко Бомбата
от телевизионния сериал
“На всеки километър”. Сред
по-известните филми с него-
во участие са “Хитър
Петър”, “Веригата”, “Горещо пладне”, “Послед-
но лято”, “Мъжки времена” и др. Последният
филм, в който се снима, е “Мера според мера”,
в който не успява да довърши ролята си. До края
на живота си остава верен на Сатиричния те-
атър, където са незабравими ролите му в “Сума-
тоха”, “Вражалец” и особено в любимата му
постановка на пиесата “Лазарица” от Йордан
Радичков.

2004 - НС РАТИФИЦИРА СЕВЕРНОАТЛАНТИ-
ЧЕСКИЯ ДОГОВОР. “За” гла-
суват 226 народни предста-
вители, а четирима - “про-
тив” (Александър Паунов,
проф. Андрей Пантев, проф.
Огнян Сапарев, о.з. ген. Любен Петров). НАТО (от
английски NATO - North Atlantic Treaty Organisation)
е международна организация за военно сътрудни-
чество, основана с подписването на Северноат-
лантическия договор на 4 април 1949 г.

Сън ли си?

Деси ВЕЛЕВА

Учители и родители
тези дни пак са изпра-
вени на нокти в очаква-
не на дълбокомъдрени
управленчески решения
за бъдещето на учени-
ците. Цялата образова-
телна система е добре
запозната с похватите
на третиране и плани-
ране от страна на
властта и ужасът от не-

сигурната присъда е
повсеместен.

За да увеличи напре-
жението, когато здрав-
ните власти планират
затваряне на училища-
та, нечия чиновническа
глава пусна през Регио-
налното управление по
образование на София
поредната спешна анке-
та до родителите. За ня-
колко часа те трябваше
да отговорят какви са
нагласите им за преми-
наване на децата от на-
чалното училище в дис-
танционна форма на
обучение. Пълен шок!
Това е единствената
реакция, която може да
предизвика подобна не-
адекватна стъпка, на-
правена в напълно не-
подходящ момент.

Единственото, което
предизвика тя, бе хаос,
раздразнение, недоуме-
ние, водещи до агресив-
ни вербални прояви от
родителите.

Какво точно питат
чиновниците? Какво
искат да знаят и защо
им е да го знаят? Как с
експресни допитвания
очакват да разберат не-
чии нагласи и ще си
правят ли труда да ги
тълкуват? Или просто
търсят начин да
прехвърлят отговор-
ността другиму? Това
стана много модна тема
в последно време - друг
да реши, друг да поеме
риска и накрая друг да
отнесе наказанието.
Пореден пример за то-
тално, завършено безси-

лие от държавни инсти-
туции, от които очаква-
ме да правят политика
и да управляват систе-
мата. Тя обаче не е като
експресен влак, който
бърза за някъде, уж
трябва да е по-комфор-
тен и да осигурява по-
добри условия. На
практика бързината ни-
кога не е била приятел
на образователния про-
цес.

Господа управлява-
щи, координирайте си
решенията, предначер-
тайте действията си и
планирайте... Защото
няма по-лоши и зли
същества от разлютени-
те майки. Даже Алибе-
гов не им е конкурен-
ция. Ще ви скочат и ще
ви съборят.

Експресът на властта

Сън ли си или те
има: средните заплати у
нас вече доближават
1500 лева, твърдят уп-
равляващите. Да, бе,
ние сме направо бога-
таши. Ама на практика
един взема минимална
заплата, а друг - 1000
лева. За средното възна-
граждение специалис-
тите имат доста слож-
но обяснение и боравят
със специфични катего-
рии. Но от цялата екви-
либристика e ясно, че

ако този с 650 лева и
този с 1500 се съберат,
ще дадат средното за-
плащане... А на практи-
ка всеки остава със сво-
ята сума, далеч от по-
литиката на доходите
на ГЕРБ, която ни на-
режда на последните
места в Европа и света.

За пореден път
България е в дъното на
мрачната класация по
месечни доходи. Данни-
те на Евростат показ-
ват, че средното възна-
граждение у нас е едва
442 евро или близо де-
вет пъти по-малко от
първенеца Дания с ней-
ните 4057 евро на ме-
сец. Да не даваме за
пример швейцарците -
при тях средното възна-
граждение надхвърля
5500 евро на месец. В
задачата се пита обаче
как ще ги стигнем...
румънците. Защото от-

давна дишаме праха им
- там средната заплата
е над 50 процента по-
висока от тази у нас -
700 евро. И при съсе-
дите гърци заплатата е
три пъти по-висока от
нашата.

Голямата тема е, че
половината от хората
получават сума под
споменатата, а другата
половина - над. Така
стигаме до ключовия
проблем в българското
общество - огромните
социални неравенства.
Цяла “армия” от рабо-
тещи бедни и в същото
време - шепа свръхбо-
гаташи. И двете групи
обаче плащат един и
същи плосък данък от
10% върху доходите си.

Управляващите са се
заинатили като магаре
на мост и не дават и ду-
мичка да се издума за
промяна в статуквото -

нито вдигат максимал-
ния осигурителен доход,
нито пипат “свещената”
данъчна система, нито
въвеждат отдавна нало-
жителния необлагаем
минимум и реално дей-
стващо семейно подо-
ходно облагане. На
всички идеи за справед-
лива промяна, която би
подобрила поне малко
хала на българина и би
оставила малко повече
разполагаеми пари в
джоба му, сегашните уп-
равляващи отвръщат ед-
носрично - “Не!”. И за-
бравят, че доходите са
част от националната
политика на дадена
държава. Не се вижда
нито държава, нито по-
литика. Остава ни лафът
за зелето и свинското.
Засега у нас мнозинст-
вото набляга на постно-
то зеле. И сънят с бла-
гата свършва...

Ева КОСТОВА

Да си вземем...
От стр. 1

Само в тази държа-
ва същият този ми-
нистър-председател не
се свени да лъже, че
държи пандемията под
контрол, а още на дру-
гия ден да вика, че си-
туацията е страшна. И
да обвинява ЕС, ЕП,

ЕК, ЕМА и кого ли не
за собствената си сво-
бодия.

Живеем в държава, в
която само властта е
толкова свободна и го-
вори толкова свободно,
че не носи отговорност
нито за стореното,
нито за изреченото.
Ако мерната единица за

свобода на словото е
псуването или говоре-
ното на лустросани
лъжи - да, имаме уни-
кална свобода. Чак ни
горчи.

“Свободата, Санчо, е
сладко нещо. От сладко-
думците властимеющи
не я чакай - с обещани-
ята ще си останеш.

Сладките неща те за
себе си ги пазят. Я гле-
дай за година власт само
какви търбуси правят.
Теб най-много с някое
позагнило морковче да
те залъжат. Свободата,
Санчо, сам трябва да си
я вземеш...”

Да си я вземем тази
свобода!
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ва, че сред тях в тъй претъпканата напоследък със сродни
четива наша родина не съм срещал други такива. Готев не е
безпристрастен наблюдател на клокочещия край него живот и
не се притеснява да изразява своето мнение, колкото и да е
остро, по един великолепен начин, и с перото на писател, а
не само на журналист. Разказва и крайно интересни случки с
велики хора, с които животът го е срещал  в странстванията
му по света като кореспондент на БТА или на ДУМА. Но и
за Македония, най-вече за страдащите й обикновени хора, от
почти век и половина насам разказва.
Текстът по-долу няма да ви остави равнодушни, убеден съм
в това. А изводите нека всеки сам да си ги прави и да реши
дали българите в Северна Македония са 328...

Миналата седмица братските севернома-
кедонски медии пак избълваха куп нечис-
тотии по България - лъжа било, че в Ма-
кедония живеят десетки хиляди българи,
понеже само 328 души се били регистри-
рали да гласуват за нашите избори. Затова
днес не ви предлагаме частички от научни
изследвания, откъси от студии, мемоари
на дейци от Македония или политически
анализи, а ще ви потопим в ежедневни
преживявания и драми на интересни хора
в Съюзна република Македония по време-
то на Югославия, а и у нас, разказани от
големия български журналист и интелек-
туалец Горан Готев (1934-2014).
Изчел съм стотици мемоари и ми се стру-

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ

На стр. 11

Наблюдението над мен за-
почваше още след преминаване-
то на граничната бариера при
Гюешево. Първо ме подхваща-
ше една кола, която се сменяше
в Крива паланка, после в Кума-
ново продължаваше втора и така
до Скопие. А там освен кола
имаше и по трима “пешеходци”.
Зер можеш да спреш, да срещ-
неш някого, да размениш някоя
дума. А македонската УДБ-а се
бе посветила почти изцяло на
българите и на представителите
на България, независимо от
длъжността и ранга им...

Изкарах два кореспондент-
ски мандата - на БТА и на вест-
ник “Дума”, във ФНРЮ и СРЮ
(общо седем години), но ясно си
давам сметка, че никоя друга от
югославските републики, освен
може би сръбската, не бе толко-
ва полицейска държава, както
Македония...

Тогава, по време на традици-
онния белградски театрален фес-
тивал БИТЕФ, бяхме показали
“Привързания балон” на Радич-
ков и още на следващия ден юго-
славските вестници без изключе-
ние изтъкнаха като кулминация
на фестивала българския спек-
такъл. Възторжените отзиви
продължиха и през следващите
дни, докато скопският вестник
“Нова Македония” не излезе с
“разобличителна” рецензия, по-
вод за която служеше фактът, че
при изреждането на съседите на
България героят на Радичков не
бе споменал македонците. След
скопския сигнал по неписаните
закони на “братството и единст-
вото” на югославските народи
можеше да се очаква, че и вест-
ниците от другите републики ще
подкрепят “възмущението” на
македонските си събратя, но не
би. Театралните дейци отказаха
да третират едно забележително
културно събитие като епизод от
непресекващата македонска про-
паганда срещу България.

Никога по-рано не си бях
давал сметка колко младото по-
коление на Македония страда-

Какви ги вършеха
в югославска
Македония

“Живях при диктаторите на ХХ век”, мемоари,
Горан Готев, книгоизд. къща “Труд”, книгоизд.
къща “Земя”, 2008 г.

Из главата “Братя, братя, ама...”

ше от враждебността, която му
насаждаха още от първия уче-
бен клас срещу България и
българите. Та хората не само
край границата, но и в Скопие,
Тетово, Щип, Прилеп, Битоля
имаха толкова живи роднини в
България, на които дълго време
не са смеели и да гостуват.

Когато за първи път ми
съобщиха, че заминавам корес-
пондент в Белград, се отбихме в
Благоевград, за да се сбогуваме
с родителите на жена ми...

Научила за предстоящото ни
заминаваме, един следобед в
Благоевград ни дойде на гости
“госпожа Шандорова”. Така
жена ми продължаваше да нари-
ча  своята учителка през първи-
те четири години на началното
училище. Шандорови от десети-
летия бяха семейни приятели на
родителите на жена ми, но не-
отдавна Шандоров бе починал и
една от причините  за посеще-
нието на вдовицата му бе тази.

- Нося ви кутия шоколадови
бонбони, за да ги отнесете на
нашия Сани. И да му кажете, че
вуйчо му почина, а ние нямаше
как дори да му съобщим това.

- А кой е този Сани? - попи-
тах учудено аз.

- Ами ние така си му викаме
от малък, но той се казва Алек-
сандър. Александър Гърличков.
И е някаква голяма клечка в
Белград.

Онемях. Александър Гърлич-
ков (1923-1989 - Хр. Г.) бе не
“голяма клечка”, а самият идео-
лог - продължител на делото на
Едвард Кардел, на Съюза на
югославските комунисти.

А госпожа Шандорова
продължаваше:

- Той, завалията, само един
път ни е гостувал в Горна Джу-
мая. И то беше почти веднага
след 9 септември 1944 г. Дойде
от Скопие, но не бе сам, а с
някакъв придружител, нещо
като негова охрана, който дори
нощем лягаше да спи до него.
Тъй че почти не успяхме да
поговорим насаме. А някога

баща му - собственик на масло-
бойна в Щип, беше голям
български патриот. Разправяха
как по време на сръбската власт
често стоял на пейката пред
голямата си къща и, съберат ли
се деца около него, а те знаели
навика му, ги питал:

- Ти какъв си?
Ако детето му отговори, че

е българче, старецът бъркал в
джоба си и му давал пет динара.
Е, да, но синът на големия бълга-
рин стана “македонец”. Баща му
не понесе това и бързо се спо-
мина...

Разбира се, приехме кутията
с шоколадови бонбони на гос-
пожа Шандорова, но в същата
вечер решихме, че само с нея не
можем да се явим пред члена на
най-висшето югославско пар-
тийно  ръководство Александър
Гърличков. И му купихме бъкли-
ца с красива дърворезба, графи-
ка от Стария Пловдив и бутилка
“Преслав”. Тогава тази марка се
смяташе за най-добрия българ-
ски коняк.

Да, но как да влезем във
връзка с него.? Знаехме, че те-
лефонът ни се подслушва...

И тъй я въртях, и иначе я
въртях, но все не измислях на-
чин как да се добера до Алек-
сандър Гърличков, без да пре-
дизвикам подозрения както към
себе си, така и към него. И из-
веднъж ни се удаде рядка
възможност. В хотел Югосла-
вия, който преди разрива между
Тито и Сталин е бил предназна-
чен за седалище на прословуто-
то Информбюро (от чието име
по-късно се публикуваха всич-
ки обвинения в предателство
срещу югославското ръководст-
во), бе насрочена пресконфе-
ренция. Тя бе посветена на пред-
стоящия конгрес на Съюза на
югославските комунисти и изяв-
ления за неговата работа щеше
да направи секретарят на пар-
тията Александър Гърличков. С
жена ми, която щеше да отразя-
ва събитието за българското
радио, седнахме на първия ред
и, когато след изявленията дадо-
ха “кафе пауза”, жена ми първа
се впусна към оратора, който
все още събираше книжа в чан-
тата си.

- Другарю Гърличков, ваша-
та вуйна ме помоли да ви кажа,
че вуйчо ви е починал, а те не са
могли да ви уведомят. И ви из-
прати подаръци. Кога и как
можем да ви ги предадем.

Гърличков буквално се
стъписа и силно развълнуван, ни
каза:

- Какъв е адресът и теле-
фонът ви?

И почти в момента... до маса-
та на президиума ни наобиколи-
ха поне четирима сърби, сякаш в
еднакви костюми. Разбрахме, че
срещата е приключила и бързо
се отдалечихме от македонския

лидер. Но жена ми беше неизка-
зано щастлива, че все пак е успя-
ла да предаде заръката на своята
любима класна наставница...

... Живееше в апартамент
близо до бирената фабрика
“Бип”, която по това време
беше добре позната и у нас.

може човек свободно да се
срещне с хора, които познават
близките му отвъд границата.
Това, разбира се важеше и за
нас...

На първата ни търговско-
промишлена изложба, която се
състоя в Скопие и премина при
огромен успех (книгите от щан-
да за литература постоянно из-
чезваха, но ние се правехме, че
не забелязваме), се запознахме с
Ахил Тунте, който тогава беше
дипломат в македонското
Външно министерство. Не мина
и година и Ахил (бил наречен
така от кръстилия го някога
гръцки свещеник) замина като
“втори” човек в югославското
посолство в София. Той също
имаше роднини в България и
това му даваше чудесна възмож-
ност да възстанови връзките си

Качих се на четвъртия или пе-
тия етаж, позвъних и доста
дълго чаках. Стори ми се цяла
вечност, когато вратата внезап-
но се отвори и на нея се показа
някаква прислужница в бяла
престилка.

- Търся другаря Гърличков -
й казах аз.

- Да, но той отсъства от гра-
да...

- ... Моля ви, предайте този
пакет от вуйна му в Благоев-
град. Заедно c нейните и на се-
мейството й поздрави и благо-
пожелания.

Жената пое пакета, кимна ми
с глава и затвори вратата.

По-късно многократно сре-
щах Александър Гърличков, но
винаги като по правило на офи-
циални приеми... Той не избяг-
ваше тези срещи, напротив.
Имам чувството, че ги желаеше,
защото винаги аз, или ние два-
мата със съпругата ми, бързах-
ме да ги приключим, щом към
нас се доближаваха някакви
югославяни.

Наистина в каква полицей-
ска държава живеехме! Да не

с тях. Но първият му опит
завършил с провал.

“- Обадих се на чичо, че вече
съм на работа в София и искам
да се видим. А той, разбира се,
зарадван и развълнуван, поиска
това да стане час по-скоро.
Срещнахме се, прегърнахме се,
той ми представи цялата си фа-
милия, а после седнахме на отру-
паната с какво ли не трапеза. И
всичко щеше да мине от добре
по-добре, ако на раздяла не му
подадох визитната си картичка,
на която бяха изписани и ад-
ресът, и телефонният ми номер.

Чичо ми се взря в картичка-
та и изведнъж почервеня.

- Какво е това Тунте?
- Ами такава е сега практи-

ката. Да изписваш името си или
на “ски”, или така, както те зна-
ят в родния край - Тунте е бил
дядо ми.

- Ти не си никакъв Тунте, а
Тунтев! И да не си пристъпил
отново прага ми, ако не ми до-
несеш картичка с правилно из-
писано името на рода ни.

Горан Готев

СНИМКИ ВЕЛИАНА ХРИСТОВА

Църквата “Св. Наум” в Охрид
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Приближават парламентарни избори
и си спомням за някои наши предци,
възрожденци, за посланията, изпратени
към нас, които са така съвременни, но, за
съжаление, ние ги подминаваме. Разбира
се, много сме щедри на венци, цветя пред
бюстове и паметници на рождените им
или смъртни дати. Но дали следваме тех-
ните завети? Питам се защо някои наши
първенци кичат стените на кабинетите
си с техните портрети, без да са прочели
и страница за тях и от тях. Замислят ли
се някога за техните цели, за делата им?
Знаят ли какво значат родолюбие, чест,
нравственост, отговорност, саможертва...

Не говоря за достойните българи,
които ни “мият очите пред света”, а за
онези, които грабят, мачкат сънародни-
ците ни, пълнят си джобовете и чекмед-
жетата с пачки пари. Купуват си посто-
ве, индулгенция пред чужденци, за да ги
погалят по главата или да получат лице-
мерна прегръдка, защото това им трябва
за собствените им, но чужди, интереси.
От такива продажници Родината ми е
била съсипвана и днес отново я тласкат
към пропастта. Демографски срив, ико-
номика, образование, здравеопазване...
Кое ни е наред?! Нищо чудно отново да
се сгромолясаме! О, това не зависи само
от Главатаря на шайката, както го окаче-
стви негов приближен, а и от собствени-
те му лакеи, които пълзят в нозете му или
редят дитирамби за неговото “величие”,
гледат го в захлас, унижават се, като му
стават компаньонки, усмихват се на глу-
постите му, които ръси навсякъде, къде-
то му стъпи кракът. Не ги интересува
какви ги е вършил и продължава да ги
върши. Не виждат, че сълзи от немотия,
от мизерия обливат страната ни.

А останалите, ние какви сме?! Какво
правим? Нима ние не сме виновни за
положението, в което се намира държа-
вата? Страх, апатия, чувство за безизход-
ност, безнадеждност са ни налегнали.
Запушваме си ушите, затваряме си очите,
крием се зад врати и порти и като робо-
ти гласуваме, подкупени от някакви служ-
бици и пари. Не мислим, не сме загриже-
ни ще я има ли България след нас или ще

А аз какво направих за
свята и чиста република?
Предизборни размисли

Джуни АЛЕКСАНДРОВА

бъде нечия провинция. Отново ли ще
изчезне от картата на Европа? Като че ли
потвърждаваме думите на Апостола:
“Нашите българи желаят свободата, но
приемат я, ако им се поднесе в къщите на
тепсия.”

Любен Каравелов в своята статия “Ако
Кирил и Методия даби излезли от гробо-
вете” отива по-далеч: “... Кой продава
народността си и кой променява бащино-
то и дядовото си име? - Българите.

Кой безчести българското име и кой
се подигра с най-свещените предмети на
народът си? -Настоящите български ре-
дактори.

Кой продава съвестта си, честта си,
името си, гробът на баща си, костите на
майка си? -Българинът.

Клекнете, братя, на колене и помоле-
те нашите равноапостолни просветители
да избистрят нашите славянски кратуни
и да излечат нашите болни мозъци!

Помолете се да ни избавят от нашите

“най-свойствени страсти”, които ни не
дозволяват да се споразумееме и които не
ни дават да се гледаме един други в очите!

Най-после, помолете се да ни дадат
повече честност, повече родолюбие и по-
малко душевна пустота!...”

Жестоко е, нали!
И една друга мисъл ме споходи тези

дни, естествено провокирана от предсто-
ящите избори. Често чувам от лидери на
партии, че няма да се коалират с ДПС.
Наистина някои от ръководителите на
движението направиха редица грешки, но
не може да се отрече и приносът на тези
наши съграждани за мирния преход през
1989 г. Отново ще се позова на наши
велики българи. Всекиму е известно по-
сланието на Апостола: “Не ще бъде в
нашата България, както е в турско сега...
Всичките народи в нея щат живеят под
едни чисти и святи закони, както е дадено
от Бога да живее човека; и за турчинът,
и за евреинът и пр. Само ако признаят
законите равно с българинът...”

Когато Ботев списва “Дума на
българските емигранти” с мото “Истина-
та е свята, свободата е мила”, той не
прави разлика между правителство и
турски народ. Еднакво е враждебен към

тях. По-късно, когато издава в. “Знаме”,
той еволюира в своите идейни възгледи:
“Да казва кой що ще, но ние мислиме, че
ако турският потъпкан и измъчен народ
се откаже от своя фанатизъм и без да
обръща внимание на религиозните и на-
ционални разлики, които съществуват
между него и нашият народ, поиска да се
съедини с нас, за да се отърве от общия
враг - правителството, ние сме длъжни да
го приемем с открити ръце, без да гледа-
ме на историческата вражда, която се
стреми да ни разединява. Сегашният об-
ществен ред, който допуща да има султа-
ни и капиталисти, е изворът на страдани-
ята и на турците, и на българите, затова
секий, който е обезправлен от тоя ред,
който е осъден от него да се бори с
нуждата и гладът, който мрази своето
скотско положение и желае да се избави
от него, е наш приятел, наш брат...”

До какво единомислие са стигнали
тези велики демократи. Затова се родеят с
най-светлите умове на света. Плеяда са
нашите възрожденци, посветили дела и
живот на Отечеството. Питам се, а днеш-
ната плеяда зловредни за Родината ни хора
защо ги търпя?! И аз какво направих за
“СВЯТА и ЧИСТА РЕПУБЛИКА”!

ДЖУНИ АЛЕКСАНДРОВА е известна наша актриса. Изиграла е
десетки театрални роли на сцените в София, Хасково, Враца.
Изключително популярна със собствени рецитали и моноспектакли
по свой сценарий, с които е гостувала и в множество държави.
Автор на книги, носител на високи награди за изкуство.

Нямаше как. Въпреки всички
официални документи, с които
бях акредитиран в София, бях
длъжен да изпълня заръката на
чичо си. И реших, че в Скопие

ще продължавам да бъда Тунте,
но в София - Тунтев. Пред мо-
ите висшестоящи обясних про-
мяната с “целесъобразност”.
Тези загадъчни думи са много

удобни, защото те принуждават
да не търсиш повече обясне-
ния.”

С Ахил често разговаряхме
за българско-македонските от-
ношения и естествено моят гла-
вен аргумент беше как така це-

лият му род в Бълга-
рия се чувстват
българи, а той сами-
ят, човек със същата
кръв, да не е такъв.
Той ми повтаряше
официалните маке-
донски тези, но може
би чувстваше неле-
постта им, защото ви-
наги предпочиташе
да прехвърли разго-
вора на свой терен.
Веднъж ми каза
нещо, което звучеше
просто абсурдно.

- Защо вие възпи-
тавате и децата в ан-
тимакедонски дух?

- Това пък откъде
го измисли?

- Не съм го из-
мислил, а съм жив
свидетел. Тия дни
моите деца се събра-
ха за пореден път с
братовчедите си от
София и като всички
деца започнали да

разглеждат и сравняват учебни-
ците си. И когато разгърнали
македонския учебник по исто-
рия, българчетата гневно се
развикали:

- Защо лъжете, бе? И цар
Самуил, и Климент Охридски са
българи, а не македонци. Виж-
даш ли как ги възпитавате? Още
от малки да ни мразят..

Помня, че тогава се разсмях
и му казах:

- Къде са тези българчета да
ги разцелувам? Те се оказаха по-
големи патриоти от много
български политици, които при
срещи с вас се страхуват да за-
сегнат същата тема.

Пак бяхме в Македония, този
път в Охрид, и вечерта след
яденето и пиенето пак се завърза
вечният спор. Без малко щяхме
да се скараме, още когато певи-
цата на ресторанта изпя в
съпровод “Елено моме, Елено”.
Изведнъж и сърбите, и македон-
ците и, разбира се, и ние бълга-
рите, казахме, че това е наша
песен. И никой не искаше да се
съгласи, че на Балканите фолк-
лорът не признаваше граници.
Та не се ли доказа, че тъй люби-
мата ни “Хубава си моя, горо”
е по сръбска мелодия?

Та тъй от дума на дума, от
спор до спор, пак стигнахме до
самоличността на българите и
македонците...

И продължих:
- Ами да вземем имената, вие

твърдите, че македонските име-
на завършвали на “ски”, а не на
“ов” или “ев”. Ами как тогава
ще ме убедите, че са македонци,
а не българи и Гоце Делчев, и
Даме Груев, и Пере Тошев, и

Никола Карев. А признатите от
вас за български революционе-
ри се казват Георги Сава Раков-
ски, Васил Левски, Георги Бен-
ковски?

... Каквито и приятели да
имахме в Скопие, Битоля, или
Прилеп, с тях и до днес
поддържаме чудесни отноше-
ния, но тогава нито един от тях
не посмя да признае, че поне
баща му или дядо му са се чув-
ствали българи. Колежка на
жена ми всяка година гостуваше
на баба си в Охрид. Веднъж,
когато някаква туристическа
група разглеждала църквата
“Свети Наум”, гид им била жена
и обяснявала кои са светците на
фронтона на  църквата. Като
стигнала до княз Борис Михаил
- покръстителя на България в
християнска православна вяра,
тя просто го прескочила.

- Защо не казвате кой е све-
тецът в средата - я запитала
българската журналистка. Маке-
донката смутено мълчала, но
когато българката обяснила пред
всички, че това е българският
княз - ктиторът на църквата,
македонката цялата почервеняла
и се опитала да отрече това.

Какво било възмущението на
нашата колежка, когато на след-
ващата година видяла, че фигура-
та на княз Борис е замазана с
цимент. Обяснили й, че фреската
се била разпаднала от влагата.
Такова светотатство едва ли би
се позволило другаде по света!

... Втората ми среща от този
род можеше да бъде по трагич-
на... В този ден с кореспондента
на БТА Никола Кицевски се
бяхме уговорили още сутринта
той да доведе жена си и дъщеря
си Борянка, за да ги откарам с
жена ми и внучката ни Ива на
плаж...

Всички стояхме около двете
коли... И неочаквано Кольо се
наведе до колата ми, огледа я  и
се изправи.

- Та ти не си ли видял, че са
развинтили всичките ти болтове
от предната лява гума, с изклю-
чение на два, но и те едва се
крепят. Ако бяхте тръгнали
така, щяхте да се избиете. Всич-
ките.

Наведох се и усетих, че
пламвам... До завоя на следва-
щата улица, която води надолу
до шосето, имаше само петдесе-
тина метра, до там гумата щеше
да се задържи как и да е и, точно
когато засиля, както обикнове-
но, щеше да изхвърчи навън, а
ние щяхме да се преобръщаме с
ладата чак до шосето.

Не помня какво съм казал
тогава на Кольо, но зная, че то-
гава той ни спаси. Всичките. И
моите, и неговите. Ако не беше
видял каква са я свършили удба-
шите, те щяха да четат некроло-
зите ни с чувството на “изпълнен
дълг”. И ни най-малко не бяха се
замислили, че все пак това са най-
малко пет живота, от които на
две деца и две жени...

Вътре в църквата “Св. Наум”
е останала икона на българския
княз Борис I с... избодени очи
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Има начин субсидиите да стигнат до малките производители,
казва водачът на листата на „БСП за България” в Кюстендил

РУМЕН ГЕОРГИЕВ:

Българската земя може
и трябва да ни храни

 Въпреки евромилиардите наше-
то земеделие е неконкурентно. Защо,
господин Георгиев?

- За поредна година управляващите
от ГЕРБ и “Обединени патриоти” не
смятат, че трябва да се  разглежда и
приема от Народното събрание най-
важният доклад за състоянието и раз-
витието на земеделието в България,
който определя аграрната и продовол-
ствената политика. Приема се от Ми-
нистерския съвет и се скрива в чекме-
джетата. Продоволствената политика е
елемент на националната сигурност.

Откакто България е член на ЕС от
2007 г., в земеделието у нас са влезли
над 30 милиарда лева. При тези огром-
ни средства е логично брутната доба-
вена стойност в земеделието да върви
нагоре спрямо БВП. Вместо това, по-
соката е обратна - надолу. В последния
аграрен доклад за 2019 г. брутната
добавена стойност е 3,8%. Нали раз-
бирате за какви кражби, източване и
неефективно земеделие става въпрос!

При проведено международно из-
следване от 106 държави България за-
ема 50-о място по продоволствен ин-
декс. Последни сме и в ЕС. По използ-
вана земеделска площ страната ни е с
най-много декари на човек от населе-
нието в Евросъюза - над 7 дка. Холан-
дия например е с 1,1 дка, но ефектив-
ността, брутната стойност от този
декар там е 1460 евро, а у нас - 80-85
евро. Това означава сбъркана, грешна

аграрна политика на управляващите.
 Ядем вносни плодове, зелен-

чуци, месо... Може ли родното зе-
меделие да ни изхранва, както
преди години?

- Българската земя може и трябва
да изхранва българското население с
чиста и здравословна храна. До 1989
г. не само задоволявахме нуждите на
нашето население с прясна и прера-
ботена храна, но хранехме и половин
Европа. Сега не можем да изхраним
нацията си. Между 40 и 95% варира
вносът при различните храни. Нару-
шена е продоволствената сигурност,
влошени са условията за производст-
во и България внася храни с висока
добавена стойност. Липсва ефективен
контрол по веригата суровина - краен
потребителски продукт.

 БСП е единствената партия,
която издига като приоритет раз-
витието на земеделието.

- Корнелия Нинова изведе земеде-
лието като приоритет и за партията, и
за страната. Досега земеделието като
политика бе забравено и заради това
стигнахме до тези плачевни резултати.
С директните плащания от 2007 г. се
промени структурата на нашето земе-
делие. Днес страната ни произвежда
основно зърно и маслодайни култури,
но не развива интензивното земеделие
с висока добавена стойност. Производ-
ството ни е монокултурно, вместо да
имаме развито овощарство, зеленчуко-
производство и животновъдство.

България се превърна в сурови-
нен придатък на ЕС и на съседните
държави. Годишно изнасяме 6,5-7
милиона тона зърно, а ни се връща

ви, в които огромни плодородни пло-
щи се обработват от крупни арендато-
ри - т.нар. агроолигарси. Те усвояват
огромна част от субсидиите, повечето
от тях не спазват агроекологичните
норми и увреждат почвеното здраве.
За това предлагаме да бъде въведен
електронен поземлен регистър. Субси-
диите трябва да стигнат и до малките,
реалните производители. Това ще ста-
не с преформатиране на аграрната
политика, чрез специални програми и
пренастройване на схемите за подпо-
магане. Искаме одит на всяко евро! Ре-
шението е строг контрол, дигитализа-
ция и цифровизация. За каква българ-
ска държавна аграрна политика гово-
рим, след като преди дни имаше репор-
таж как български картофопроизводи-
тел изхвърля продукцията си в реката,
защото не е конкурентоспособен спря-
мо френските, полските и др. произво-
дители, които получават в пъти по-
високи субсидии. Още един пример - с
приетите промени в Закона за пчелар-
ството управляващите ще унищожат
малките пчелари със задължението да
се регистрират като животновъден
обект. Това са ненужни и непосилни
условия за пчеларите и ще доведат до
свиване на сектора.

 БСП от години води битка в
подкрепа на българските производи-
тели. Ще продължите ли?

- Записали сме в нашата програма
защита на родното производство. Още
през 2017 г. парламентарната група
на БСП внесе предложение за промя-
на в Закона за храните, за да защитим
производителите на плодове, зеленчу-
ци, месо, мляко, като определен про-

цент от асортимента на хранителните
вериги да е родно производство.
Търговските веригите веднага се про-
тивопоставиха, че не било пазарно, не
било по правилата на ЕС и т.н. Управ-
ляващите от ГЕРБ и “Обединени пат-
риоти” тогава подкрепиха веригите и
внесоха закона за нотификация в Ев-
ропейската комисия. БСП е за катего-
рична държавна защита и подкрепа на
българските земеделски производите-
ли, защита на родното производство,
защита на вкусовите качества на
българската продукция. Предвиждаме
финансиране и изграждане на държав-
ни преработвателни предприятия, ко-
ито да изкупуват и преработват
българската продукция. Схемите
“Училищен плод” и “Училищно мля-
ко” трябва да се реализират само с
български продукти.

 Какви са проблемите на зе-
меделските производители в Кюс-
тендил?

- В началото на февруари зададох
въпрос към земеделския министър Де-
сислава Танева за политиката по отно-
шение на овощарството в област Кю-
стендил. Почти месец по-късно тя от-
говори, че подадените проектни пред-
ложения в област Кюстендил по най-
атрактивните и масови подмерки от
ПРСР - 4.1, 4.2, 6.1 и 6.3, са по-малко
от средното за страната. От около 5800
сключени договора по тези подмерки
само 156 са в област Кюстендил, което
е 2,7%. Това е районът с едни от най-
добрите почвено-климатични условия
за овощарство не само в България, но
и в цяла Европа. Навремето в региона
са произвеждани 80-85 хиляди тона
ябълки, а сега - 40-44 хиляди тона в
цяла България. През 1970 г. на изложе-
нието “Експо” в Осака, Япония, кюс-
тендилските череши са получили сер-
тификат за най-високи вкусови каче-
ства в света. Основен проблем са нис-
ките изкупни цени. Черешопроизво-
дителите са принудени да продават
под себестойност, фалират и, вместо
да развиват земеделие у нас, мият
чинии в Германия. Хората отчаяно
търсят помощ. Подпомагането по схе-
мите за овощарство трябва да стигне
до районите, които имат климатични
дадености и традиции, какъвто е Кю-
стендил с производството на череши,
ябълки, сини сливи и др. С държавно
финансиране трябва да се изгради
сигурна система за изкупуване и пре-
работка на продукцията.

 Някои ще кажат, че това е от-
живелица от социализма.

- Нищо подобно. Има го в Румъ-
ния, Унгария, Гърция и др. Там са за-
щитени и държавните интереси, и тези
на производителите. У нас е обратно-
то. България трябва да се възползва от
новите европейски политически насо-
ки, свързани със Зелената сделка, стра-
тегията “От фермата до трапезата” и
бъдещата Обща селскостопанска поли-
тика за чиста, здравословна, питателна
и достъпна храна, устойчивост на хра-
нителните системи и защита на дреб-
ните и средните земеделски произво-
дители. Ще бъдат необходими инвес-
тиции в климатично интелигентно зе-
меделие. Земеделие, което ще позволи
на България да се възползва в най-голя-
ма степен от своя огромен земеделски
потенциал. БСП е единствената пар-
тия, която има и историческите коре-
ни, и политическия опит, и смелостта
да поеме отговорност за бъдещето на
обикновените хора в България.

Интервю на Мая ЙОВАНОВСКА

РУМЕН ГЕОРГИЕВ е роден във Враца. Има две висши образования -
агроном и икономист. Народен представител от “БСП за Бълга-
рия” в 44-тото НС. Член е на парламентарната Комисия по
земеделието и храните и на Комисията по околната среда и
водите. Председател е на Клуба на аграрниците социалисти.
Известен е с битките, които води в Народното събрание, в защи-
та на дребните и средните земеделски производители и живот-
новъди, отстоявайки националните интереси в земеделието.

преработено с добавена стойност под
формата на храни. Това е изключи-
телно грешна политика.

В нашата предизборна програма
залагаме възстановяване и развитие
на онези интензивни сектори, при
които икономическият ефект е с до-
бавена стойност и висока трудова
заетост - зеленчукопроизводство,
овощарство, животновъдство, пчелар-
ство, оранжерийно производство,
разсадници. БСП предлага държавно
финансиране в хранително-вкусова-
та промишленост по веригата суро-
вина - краен потребителски продукт.
Крайно наложително е и възстановя-
ването на напоителните системи.

Проблемът с поземлените отноше-
ния също трябва да бъде решен. През
2017 г. Европейският парламент прие
резолюция относно концентрацията и
достъпа до земеделска земя. Докладът
се отнасяше за България, Унгария,
Литва и още няколко бивши соцдържа-
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16 рисунки на Анета
Дръгушану в „Арте”
Представена е и една живописна творба,
обединяваща темата на изложбата

Съботни срещи
с фолклора по БНТ

Виолета Мари-
нова гостува в
предаването, по-
светено на българ-
ския фолклор -
“Откакто свят
светува”, на 20
март от 11.30 ч.
по БНТ 2. Освен
красивите и мело-
дични песни, които
ще изпее в студи-
ото, тя ще разка-
же и за ансамбъл “Филип Кутев”
и за “Мистерията на българските
гласове”. Зрителите ще научат и
какво са “Небесата” според народ-
ните вярвания. На 20 март от
13 ч. по БНТ 1 гости във фолклор-
ното предаване “Иде нашенската
музика” с водещи Даниел Спасов и
Милен Иванов ще бъдат певците,
музикантите и танцьорите от
Стара Загора - ансамбъл за народ-
ни песни и танци “Зорница”. В
студиото ще прозвучат и мелодич-
ни песни, които ще изпеят млади-
те певци Веско Василев и Деница
Янкова, научи ДУМА от Мила
Христова от Дирекция “Марке-
тинг и комуникации”.

Проф. Венцеслав Николов
и приятели с концерт
в Сити марк арт център

Ансамбъл “Зорница”

СНИМКИ БНТ

Виолета
Маринова

Цикълът концерти “Проф. Вен-
цеслав Николов и приятели”
продължава на 19 март от 19 ч.
в Сити марк арт център с вечер
под наслов “Виртуозна камерна
музика”. В програмата е ранното
произведение на младия Клод Дебю-
си от 1882 г. Ноктюрно и Скерцо,
наскоро открито, както и прочу-
тата му Соната за виолончело и
пиано. Написана през 1915 г., в
края на жизнения път на големия
майстор, тя бързо навлиза в кон-
цертния репертоар и досега радва
слушателите с искрящата си енер-
гия и хумор. На паметта на Дебю-
си е посветена изключително вир-
туозната Соната за цигулка и ви-
олончело на Морис Равел. В нея
двата струнни инструмента зазву-
чават на места като цял оркестър.
Едно забележително, рядко
изпълнявано произведение на френ-
ската музика. С чудесната миниа-
тюра “Спокойствие в гората” и
прочутото клавирно трио “Думки”
на Дворжак ще завърши този кон-
церт, за който проф. Венцеслав
Николов е поканил своите млади
колеги от ансамбъл “Силуети”
Калина Митева и Лилия Жекова,
вече известни имена не само у нас.

Близо до морето с картините на Петя Денева
“Брегът и морето си говорят непре-

станно. От малка се вслушвам, но един-
ственото, което разбирам понякога, е
как брегът се сърди на морето, че от-
краднало му е дъжда. Другото е красив
звук. Сигурна съм, че рибарите могат
да говорят езика им и някога отдавна са
сключили споразумение с тях да бъдат
посредници в преговорите им.”

Обикалям близо до морето с подоб-

нови художници, родени през 70-те и
80-те, имаха благодатната възможност
да се учат в ателиетата на големите
Майстори на живописта и същевремен-
но - неограничени възможности да из-
лагат в обилието от частни галерии, по-
сочва галеристката Вихра Пешева.

Изложбата “Близо до морето” на
Петя Денева, която галерия “Астри”
(ул. “Цар Самуил” 34) показва до

Пандемията промени
много от нас, за една година
преминахме през различни
емоции: меланхолия, страх,
грижа, надежда... Колкото и
самотно занимание да е ри-
суването, всичко това се
оказа твърде въздействащо
за хората на изкуството.
Поставени в пълна изола-
ция, част от възрастните ни
художници вече повече от
година са затворени и лише-
ни от обичайните си зани-
мания. Анета Дръгушану
(р. 1937 г.) е далеч от атели-
ето, без възможност да ра-
боти живопис, отдадена из-
цяло на грижа за съпруга си,
единствено рисунките са
нейното спасение. “Ако не
рисувам ставам нервна, това
съм Аз - рисунката”, казва

художничката и продължа-
ва: “Линията стана по-сил-
на, рисувам по скици отпре-
ди 1990 г., но сега с години-
те почеркът е друг, като
цвят съм по-пестелива, но
линията е по-конкретна, без
излишен реализъм. Рисувам
любими хора: свекърва ми,
баща ми, Генадия, Живка...
по време на работа или по-
чивка, както и в домашна об-
становка, в различни, непо-
вторими пози, в естествени
движения или покой. Нико-
га не съм принудила никого
да ми позира, за да не се
изгуби онова естествено и
неподправено в човека.”

Настоящата експозиция в
галерия “Арте” включва
16 рисунки от последните
десет години, селектирани

прецизно и с много само-
критичност, както Анета
Дръгушану умее. Показваме
и една живописна картина,
обединяваща темата на из-
ложбата, разказва галерист-
ката Гергана Борисова.
Преди близо две години за
пръв път открихме самосто-
ятелна изложба на Анета в
“Арте”; всеки път си давам
сметка, че това е събитие от
голямо значение и макар че
заради пандемията сега Ане-
та няма да пристигне тук
при нас, нейните герои и
любими сюжети ще ни пре-
несат “над конкретно дел-
ничното до техния абсолю-
тен и вечен смисъл”, както
написа доц. Ружа Маринска,
2019 г. И допълва: “Анета е
ненаситна за рисуване.

Посреща с радост всяка
възможност да излее в ри-
сунка видяното... С бърза
ръка, вярно око и развълну-
вано сърце... Някога нейни-
ят професор Корнелиу Баба
подчертава две качества на
дипломантката Анета Дръгу-
шану - “пластическо разби-
ране и забележителна чувст-
вителност”. Днес осъзнава-
ме колко пророческа е била
оценката му. Действително
удивително е това нейно
свойство да изважда от ви-
димото същината на неща-
та в почти кристален об-
раз. А това не е възможно,
ако пътят не минава през
сърцето.”

Изложбата ще остане в
арт салона на ул. “Бузлу-
джа” 31 до 3 април.

ни мисли наум и рисувам разкази във
въображението си - лодките, рибаря и
скалите, слънцето и отблясъците във
вълните. Със заровени крака в пръстта
и пясъка сричам азбуката на езика Бли-
зо до морето и с надежда стрелям с
погледа си надалеч към хоризонта на
водата. Кога ще успея да те нарисувам
и да те разкажа вълна по вълна, с цяла-
та ти загадъчност и дълбочина!?

Но нищо, зaсега оттук ще гледам -

през покривите, през дърветата, през
сенките на листата на асмата и бялото
на бреговете, споделя художничката
Петя Денева.

Родена е в Балчик. Това може да
обясни всичко, а може и нищо. Зависи
накъде и как ще насочим нашия поглед.
Обяснява заглавието на тази изложба.
Обяснява интимния, почти любовен и
многоъглов поглед върху вечната тема

“Море”. Oбяснява широкия жанров ди-
апазон на творческо поведение. Но не
обяснява магичното излъчване на плат-
ната й. Не обяснява категоричното й
разпознаване като автор в различните
нейни стилистични превъплъщения, ос-
вободеността на четката й. За всички
тези неща обяснението е, че тя е родена
артист. Както и майсторската шлифов-
ка, получена в Академията от нейните
Учители. Тя, както и цяло поколение

3 април, включва 19 платна, рисувани
през 2020-2021 г. Може да се каже, че
месец март на тази година е месецът
на Петя Денева. В момента, освен са-
мостоятелната й изложба в “Астри”
“Близо до морето”, тя участва и в два
кураторски проекта - “Автопортрети
в женски род” и “7х5х3”. Впечатлява-
що е и е повод за един истински кра-
сив и изследователски тур из София,
добавя Вихра Пешева.
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Облачно време ще преобладава над цялата страна.
На много места все още ще има слаби превалявания
от дъжд, но след обяд временно ще спрат.
По високите полета на Западна България и Предбалкана
се очаква сняг, който привечер ще премине в дъжд
и ще спре. Западният вятър ще отслабне и в
Дунавската равнина и Източна България ще бъде умерен.
Минималните температури ще са предимно между
минус 1 и 4 градуса. Атмосферното налягане
ще се повишава и ще е около средното за месеца.
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СЪБОТА ВТОРНИКДНЕС ПЕТЪК ПОНЕДЕЛНИКНЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Ще забележите как нещо
започва да се променя
във вашите отношения.
Партньорът ви слуша.

ОВЕН

Направете услуга на себе
си и на човека, с когото се
виждате. Започнете да
тренирате.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Очаква ви благоприятен
ден за запознанства. По-
мислете с кого искате да
прекарате времето си.

22 май - 21 юни

РАК

Денят е подходящ за сери-
озни отношения от вся-
какъв характер. Вярно ще
преценявате себе си.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Звездите ще създават бла-
гоприятни условия за всич-
ко, което сте си планира-
ли за деня и месеца.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Подходящ ден за всякакви
занимания, при които
няма да ви бъде нужна
помощта на други.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Трябва да се държите
непосредствено, да бъдете
максимално жизнени и
естествени. Успех.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Няма да е лесно на вашия
любим човек да разбере
защо не му отделяте нуж-
ното внимание.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Денят е благоприятен за
тези, които са готови да
работят упорито и с ми-
нимални почивки.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

С идеите правете това,
което правят почитате-
лите на бодибилдинга със
своето тяло.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Предстои ден, подходящ за
общуване и пътуване. Пъ-
тешествие би ви донесло
емоции.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще отделите време за
своите лични желания и
предпочитания. Може да
избухнат нови чувства.

ХОРОСКОП

05.10 72-ÚÂ Ì‡È-ÒÎ‡‰ÍË ÊË-
‚ÓÚÌË ‰ÓÍ. ÔÓÂ‰Ëˆ‡

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-

¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 –ÛÏ·‡Ú‡, ‡Á Ë –ÓÌ‡Î‰Ó

‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ /8, ÔÓÒÎÂ-
‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/

15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œËÚ‡È ¡Õ“
21.30 —ÚÛ‰ËÓ ì”≈‘¿ ÀË„‡ ≈‚-

ÓÔ‡î
22.00 ‘ÛÚ·ÓÎ: ÃËÎ‡Ì - Ã‡Ì-

˜ÂÒÚ˙ fiÌ‡ÈÚÂ‰, ÒÂ-
˘‡-Â‚‡Ì¯ ÓÚ 1/8-ÙË-
Ì‡ÎËÚÂ Ì‡ ÚÛÌË‡ Ì‡
”≈‘¿ ìÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡î
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ
»Ú‡ÎËˇ

00.15 —ÏˇÌ‡ Ì‡ ÏÂÒÚ‡Ú‡
01.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
01.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
03.25  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
04.25 œ˙ÚÂÍË /Ô/

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.35 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.35 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
03.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

05.40 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

08.00 ìÕÓ‚ËˇÚ Ô‡Î‡ÏÂÌÚî -
ÔÂ‰ËÁ·ÓÂÌ ‰Â·‡Ú Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.43

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.59

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.9

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.47

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.53

21.00 ì¡Ë„‡‰‡ ÕÓ‚ ‰ÓÏî -
ÒÓˆË‡ÎÂÌ ÔÓÂÍÚ, Ò.5

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÃÂ‰Ë˜ËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.3

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,
Ò.14 ÂÔ.95

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.29

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË (Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË)

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

21.30 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 ì√‡‡Ê Ò˙Ò ÒÔÂˆË‡ÎÌÓ

ÔÂ‰Ì‡ÁÌ‡˜ÂÌËÂî

00.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
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В Сан Франциско, Калифорния, не съществуват гробища.
През 1900 г. властите на града вземат решение, с което
забраняват строежа на нови гробища. А две години
по-късно се приема закон за изместването на старите
в Колма с население 1800 души и над 1,5 млн. умрели.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
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Хората, които ходят бавно, имат
почти 4 пъти по-голям шанс да умрат от
КОВИД-19, в сравнение с крачещите
бързо и енергично, пише “Дейли мейл”.
Изданието се позовава на проучване на
изследователи от университета в Лестър.

Авторите на работата анализираха
показателите на над 412 000 души от
Biobank на Великобритания (база данни
с медицински и генетични данни на по-
ловин милион граждани на кралството
на възраст от 40 до 69 години). Според
специалистите хората с по-бързо темпо
на ходене имат по-здрава сърдечно-съдо-
ва система, което може да окаже важно
влияние върху хода на заболяването.

25 гoдини cлeд като
беше пуснат в употреба,
легендарният браузър
Интернет експлорър
(Internet Ехрlоrеr) спира
да съществува. “Майкро-
софт” ще прекрати тех-
ническата му поддръжка
на 17 aвгycт 2021 г. и той
ще спре да работи на
онлайн услугите като
Office 365, OneDrive,
Outlook и други.

“Новите функции на
Microsoft 365 няма да
бъдат налични или някои
функции могат да преста-
нат да работят, когато
имат достъп до приложе-
нието или услугата чрез

Изборът на “Девойка Кюстендилска пролет”
тази година за първи път ще се проведе онлайн, на
закрито и без публика. Журито ще бъде съставено
традиционно от победителките в предишните из-
дания на надпреварата. Церемонията за определя-
нето на пролетния символ на града ще може да се
гледа на 20 и 21 март на екраните на площад
“Велбъжд”. Събитието ще е достъпно и за потре-
бителите на фейсбук - в събота, от 18 ч.

Освен “Мис Кюстендилска пролет” и две ней-
ни подгласнички, ще бъде излъчено и “Момиче на
публиката”. Традиционното шоу по улиците на
града и на хълма Хисарлъка обаче няма да се
състои заради противоепидемичните мерки.

Празникът “Кюстендилска пролет” ще преми-
не с богата украса и хубава музика. Не се пред-
вижда да има търговци от други градове.

Пращат в историята
легендарен браузър

Шимпанзета от два чешки
зоопарка общуват помежду си
чрез конферентна видеовръзка.
Животните се виждат на големи
екрани, макар че звукът е изклю-
чен. Шимпанзетата са придоби-

ли и някои елементи от човешко-
то поведение - вземат си нещо за
хапване, докато наблюдават
случващото се онлайн. В начало-
то те се доближаваха до екрана
с отбранителни или заплашител-
ни жестове, разкри Габриела
Линхартова, която се грижи за
животните в Сафари парк Двур
Кралове, на 135 км източно от
Прага. След това нещата преми-
наха на етап от типа “на кино
съм” или “гледам телевизия”.

„Майкрософт” ще прекрати поддръжката на морално
остарелия „Интернет експлорър” на 17 август

Шимпанзета
от два зоопарка
общуват чрез
видеовръзка

Бързата походка
намалява риска от
смърт от КОВИД-19

IE 11”, съобщиха от тех-
нологичния гигант в соб-
ствения им блог.

Ha мястото на
Internet Ехрlоrеr щe се
изпoлзвa нoв бpayзъp c
oтвopeн Сhrоmуum кoд
- Еdgе. Сhrоmуum e
paзpaбoтeн oт Gооglе
катo ocнoвa зa собстве-
ния й браузър Сhrоmе.
“Майкрософт” насърча-
ва потребителите си да
използват Еdgе, който
ще съчетава всички при-
ложения на Internet
Explorer, но може дa
предложи знaчитeлнo
пoвeчe фyнкции oт тeзи
нa отиващия си браузър.

Пo-cтapaтa вepcия нa
Еdgе, кoятo нe e нa
бaзaтa нa Сhrоmуum,
cъщo пpecтaна дa
cъщecтвyвa oт 9 мapт.

Използвайки Edge,
компаниите ще продъл-
жат да имат достъп до
стари сайтове, които са
специално създадени за
Internet Explorer, докато
Microsoft не прекрати
напълно поддръжката за
Internet Explorer 11 в рам-
ките на Windows 10. Все
още не е ясно кога ще се
случи това.

Новите устройства и
бъдещите актуализации
на всички функции на

Windows ще включват
новия браузър Edge, по-
сочват от технологичния
гигант.

Kpaят нa Internet
Ехрlоrеr oт няколко го-
дини е на дневен ред, cлeд
кaтo пoддpъжкaтa нa
вepcиитe 8, 9 и 10 бe
cпpянa пpeз 2016 г., a
гoдинa пo-paнo пpeд-
cтaвиха Microsoft Еdgе.
След пускането му
Microsoft нарича Internet
Explorer “решение за
съвместимост”, а не бра-
узър и насърчава пред-
приятията да спрат да го
използват като морално
остарял.

Употребата на
браузъра продължи
четвърт век

Избират онлайн „Девойка
Кюстендилска пролет”

Красиви момичета по традиция се включиха в конкурса

СНИМКА SAFARIPARK.CZ

Животните реагират
като хората
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ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
КУПА НА БЪЛГАРИЯ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.00 ЦСКА-Сф - Ботев Вр
ЛИГА ЕВРОПА
ПО БНТ 1
22.00 Милан -
Ман Юнайтед (1:1)
ПО БНТ 3
19.55 Арсенал - Олимпиакос (3:1)
ПО БТВ ЕКШЪН
19.55 Динамо З - Тотнъм (0:2)
22.00 Рейнджърс - Славия Пр
(1:1)
ПО РИНГ
19.40 Шахтьор Д - Рома (0:3)
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
ВОЛЕЙБОЛ
17.00 Добруджа - Монтана
19.45 Хебър - Нефтохимик
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
2.00 Турнир в Акапулко (мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
СКИ
10.20 СК в Ленцерхайде
(Супер-Г, мъже)
12.00 Супер-Г, жени

РЕЗУЛТАТИ

1/8-финали, реванши
РЕАЛ М - Аталанта

3:1 (4:1 общ резултат) 1:0
Бензема (34) 2:0 Рамос
(60-д) 2:1 Мюриел (83) 3:1 Асенсио
(85); МАНЧЕСТЪР СИТИ - Бору-
сия Мьонхенгладбах 2:0 (4:0) 1:0 Де
Бройне (12) 2:0 Гюндоган (18); снощи
Байерн М - Лацио (4:1 в първия мач);
Челси - Атлетико М (1:0).

КУПА НА БЪЛГАРИЯ
1/4-финали
ЛУДОГОРЕЦ - Локо Пд 2:1 (след

прод.) 1:0 Сотириу (46) 1:1 Минчев
(90+3) 2:1 Чибота (114), ЧК: Фуртадо
(ЛПд-120), Икоко (Луд-120); ЦСКА
1948 - АРДА 0:1 Делев  (55); снощи:
Славия - Левски; днес, 17.00: ЦСКА -
Ботев Вр.

Григор Димитров (№16 в
света) отказа французина Ад-
риан Манарино (№34) на
старта на АТП 500 турнира
в Акапулко. Българинът по-
веде с 6:4, 3:0 и съперникът
му спря заради контузия в
глезена. На централния корт
Димитров, който е поставен
под №5 в схемата, стигна
пръв до пробив за 4:3 след
непредизвикана грешка от
бекхенд на левичаря. При 5:4
хасковлията сервира за спе-
челване на сета. Той успя да
отрази общо три точки за
рибрейк, преди да го затвори.

Българинът иска завръщане в топ 10
Димитров проби на старта на
следващата част, след което
затвърди за 2:0. Последва нов
брейк след двойна грешка на
Манарино, който в следващия
гейм се отказа. Това бе трети
дуел между двамата, като Ди-
митров продължава да няма
загуба от този съперник.

През нощта Гришо излезе
срещу Миомир Кецманович
(Сърб, №46), който победи
ветерана Фелисиано Лопес
(Исп, №62) с 6:4, 6:4. Бълга-
ринът и сърбинът за първи
път се срещнаха на корта.
Победителят ще играе за мя-

сто на 1/2-финал срещу
Франсис Тиафо (САЩ, №56)
или Лоренцо Мусети (Ит,
№120), който хвърли бомба-
та в турнира с отстранява-
нето на Диего Шварцман
(Арж, №9) с 6:3, 2:6, 6:4.
Миналата година Димитров
достигна до 1/2-финал в мек-
сиканския курорт, където
падна от бъдещия шампион
Рафаел Надал.

“Идвам тук всяка година и
това ми помага да се адапти-

рам все по-бързо. Конкретно
на този турнир това е много
важно, тъй като климатът е
влажен, кортът понякога е
лепкав и като цяло условията
са тежки. Има много неща, за
които трябва да помислиш, но
на мен просто ми харесва да
бъда на корта и няма значе-
ние какво е времето. Винаги
имам чувството, че държа си-
туацията под контрол”, заяви
Гришо пред сайта на ATП.

“С новия ми треньор Дан-

те Ботини сме заедно от око-
ло три месеца. Все още има
неща, върху които искаме да
се съсредоточим, както и ня-
кои, които трябва да поизгла-
дим. Работата, която съм
свършил през годините, пома-
га на съвместната ни дейност.
Стараем се да си поставяме
високи цели и да ги изпълня-
ваме”, каза още Димитров.
Целта му е завръщане в топ
10, от което в момента го де-
лят 833 т.

Носителят на Купата на България за
последните две години Локо Пд сдаде
отличието. “Смърфовете” бяха елими-
нирани от Лудогорец с 1:2 след
продължения. В Разград кипърецът Пи-
ерос Сотириу (46) даде аванс на дома-
кините, които удържаха преднината си
почти до края, но в третата минута на
добавеното време Георги Минчев про-
низа вратаря-дебютант на шампионите
Кристиан Кахлина и прати мача в
допълнителни 30 мин. В тях момчетата
на Валдас Дамбраускас бяха по-добри и
заслужено вкараха втори гол. Точен бе
Мавис Чибота (114).

Това бе първо поражение за Локо в
турнира от октомври 2017 г. Тогава
пловдивчани паднаха от предишния но-
сител Славия и реално победната им се-
рия продължи 1240 дни.

След последния съдийски сигнал Па-
уло Уртадо от Локо опита да поздрави
Джордан Икоко, който го блъсна и два-
мата си налетяха. Настана масово меле,
а реферът Драгомир Драганов вдигна
червени картони на побойниците, които
продължиха да се дърпат в тунела.

“Трябваше да останем концентрира-
ни до самия край и това не ми хареса.
Няма лесен турнир. Съперникът бе тру-
ден, двукратен носител, бяхме наясно.
Най-важното е, че сме в следващия кръг”,
заяви Валдас Дамбраускас.

“Не им дадохме почти никакви
възможности, с изключение на двете не-
доглеждания, с които ни вкараха двата
гола. Няма как да няма доза съжаление, че
отпадаме. Който реализира повече, той
продължава. Ние не успяхме”, призна
треньорът на Локо Александър Тунчев.

Даниел Иванов-Аоияма
постигна трета победа на
пролетния турнир по сумо
“Хару Башо” в Токио. В
четвъртия ден на надпрева-
рата 34-годишният сумист

Трета победа на Аоияма в Токио
от Елхово, който е с ранг
“маегашира-12”, събори на
дохиото 10 години по-мла-
дия японски “маегашира-
10” Мидорифуджи с хват-
ката “хатакикоми”. Япо-

нецът е един от най-леките
сумисти в елитната дивизия
“макуучи” и тежи само 117
кг, докато българинът е със
71 кг по-тежък.  Той израв-
ни резултата от схватките

помежду им (1-1).
Днес Аоияма ще се

бори с японския “маегаши-
ра-11” Чиотайрю, който
му отстъпва в теглото само
с 3 кг.

Локо Пд сдаде
купата

Арда отстрани ЦСКА 1948

Арда отстрани де-
бютантa ЦСКА 1948 на
1/4-финал за Купата на
България. На Национал-
ния стадион “Васил
Левски” гостите от
Кърджали излъгаха
“червените” с 1:0 с гол
на национала Спас Де-
лев (55).

Още в 8-ата мин.
Александър Александ-
ров центрира отдясно
към Ангел Бастунов и

СНИМКА СПОРТАЛ

Голмайсторът на Арда Спас Делев е атакуван от защитника на
ЦСКА 1948 Венцислав Василев в мача, спечелен от кърджалийци с 1:0

той реализира с глава,
но реферите гола по-
ради спорна засада.
След паузата Серкан
Юсеин (46) овладя
пред наказателното
поле на гостите, фин-
тира защитник и стре-
ля с десния крак по
земя, но вратарят Иван
Караджов улови. Тони-
слав Йорданов центри-
ра отляво към задната
греда, където Ангел
Лясков изпусна Делев
и нисичкият нападател
на Арда стреля с глава,
а след недобра намеса

на друг национал - Да-
ниел Наумов, топката
се озова в мрежата му.

Домакините опита-
ха да изравнят, но уда-
ри на Серкан Юсеин в
80-ата и 82-рата мину-
та бяха спасени с ве-
щина от Караджов.
Иван Коконов изведе
Георги Атанасов (84)
сам срещу Наумов, но
вратарят изби в корнер
шута му. Така “черве-
ните” от София напус-
наха турнира, а Арда
за първи път в истори-
ята си е полуфиналист.

Марин МИЛАШКИ

Гришо отказа
№34 в Акапулко


